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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia ședinței ordinare a Consiliului local  al 

municipiului Târgu Mureş din data de 20 decembrie 2022 

 

  

  

Din totalul de 23 de consilieri locali în funcție, sunt prezenți la ședință 23 

consilieri dintre care domnii Szabo Peter, Suciu Horațiu, Kelemen Attila și Pápai László 

sunt prezenți online la ședință.  

 

Dl. consilier Papuc: - Domnilor consilieri, haideți să ocupăm loc, e trecut de 

ora 2. 

Haideți să începem cu  A.G.A. SC Administrator Imobile și Piețe SRL. Vă 

rog, doamnă Frunda. 

D-na consilier Frunda:  Mulțumesc frumos, domnul președinte! Pentru 

ședința de astăzi. Domnul președinte, vă rog să atenționați pe persoanele de pe terasă că 

nu se înregistrează ședințele AGA. 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, ședințele AGA nu sunt publice. Da, da. A. Vă 

rog. Dar nu sunt publice. Așa zice legea. Nu aveți dreptul să filmați. V-am spus, 

ședințele AGA nu sunt publice. Nu am intrat în ședința de consiliu. Dar nu e ședință de 

Consiliu Local acum.  Suntem AGA.  

D-na consilier Frunda: - Domnul președinte, nu putem să luăm măsuri 

complementare? 

Dl. consilier Papuc: - Ce  măsuri să  iau, doamna...  O să închid ședința și o 

să vă lase aici și o să plec și n aveți decât să faceți dumneavoastră ședință cu cine doriți, 

pentru că dacă nu se poate  asigura un climat în care să putem lua niște decizii. Atunci 

nu are rost să mai stăm. Eu nu pot să  evacuez pe nimeni. Deci, dacă nu se asigură un 

climat conform legii, eu mă ridic și am plecat. Nu-mi lipsește treaba asta. Am venit ăsta 

să luăm niște decizii pentru oraș. N-am venit să ne batem joc și să stăm să ne măscărim 

aicea. Deci, dacă nu se iau decizii de către domnul Matiș, eu am închis ședința.  D-na 

Frunda, vă rog. 

Adunarea Generală a Acționarilor - SC Administrator Imobile și Piețe SRL  

 

Dl consilier Papuc: - Mulțumim, d-na consilier. Trecem la  Ordinea de zi, 

avem două proiecte de hotărâri care au fost retrase, respectiv punctul nr. 1 și punctul nr. 

35, și două în regim de urgență. Înainte de ordinea de zi, dl. Maior, vă rog, și după aceea 

o să am să vă spun și eu niște lucruri.    
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Dl. consilier Maior: -  Domnule președinte, ca și sfat, cred că nu vă supărați. 

Domnii de sus, sau doamnele, stăteau, din câte am înțeles eu,  pentru măririle de taxe. 

Primul punct a fost retras, mai sunt două puncte. Ar fi bine sa le spuneți, că poate stau 

2 sau 3 ore... Nu... ca sfat, dacă vreți. Dacă nu, nu e nici o problemă.   

Dl. consilier Papuc: - Lăsați așa cum e. Înainte să supun la vot ordinea de zi, 

fiind în apropierea Sărbătorilor de Crăciun, și toți suntem creștini aici, vă rog astăzi să 

avem o ședință așa cum scrie în Regulamentul Consiliului local. Fără atacuri, în limita 

celor 2 minute, în replică răspuns 1 minut, și vă rog să avem o ședință că a început prost, 

măcar să o încheiem bine. Am înțeles, sunt discuții, sunt probleme politice care trebuie 

rezolvate,  de acord, dar ședința de Consiliu local trebuie să se desfășoare într-o notă de 

seriozitate, pentru că de aceea suntem aici și de aceea  suntem consilieri locali să nu ne 

batem joc de instituție. Și trebuie să respectăm instituția unde ne desfășurăm activitatea.   

Nu o să vreau să mai intervin pe parcursul ședinței, să că atenționez că ați depășit, vă 

rog să vă rezumați la prevederile regulamentului. Să nu facem un circ, așa cum a început 

această ședință, cu circul. 

Am spus, avem două puncte retrase, vă rog să votați ordinea de zi. 

Cine este pentru? – 23 voturi 

Cine este împotrivă? - 

Cine se abține? – 

Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

 

Punctul nr. 1 s-a retras din ordinea de zi  

 

Punctul nr. 2 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor  speciale percepute de Serviciul 

Relații cu consilierii, secretariat și arhivă, pentru anul 2023:   

Dl. consilier Papuc: - toate comisiile au fost de acord. La vot. 

  Cine este pentru? – 20 voturi 

  Cine este împotrivă? – 3 voturi (Mureșan A., Maior C., Moldovan C.) 

  Cine se abține? – 

  Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru și 3 voturi împotrivă. 

 

Punctul nr. 3 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind modificarea Organigramei și Statului de funcții 

a Clubului Sportiv Municipal Târgu Mureș - Marosvásárhelyi Városi Sportklub din  

Hotărârea Consiliului local municipal nr. 121 din 26.04.2018:  

               Dl. consilier Papuc: - dl. Mureșan, vă rog. 

  Dl. consilier Mureșan: - această organigramă umflată nu are nici o justificare. 

După cum mi-a spus dl. Szaszgaspar Barnabás, în momentul de față  sunt 8 angajați la 

CSM Târgu Mureș. Organigrama propusă înseamnă o creștere de 250% până la 28 de 

oameni. Doar la departamentul contabilitate avem 4 oameni, primăria are 5.  În anii ´80, 

la Oficiul Județean Bihor erau un contabil șef și 4 angajați și lucrau cu catastife, nu 

lucrau cu calculatoare, și erau toate instituțiile de alimentație publică și hoteluri din 
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județul Bihor. Cum puteți să angajați 4 contabili? Și cu 2 oameni la achiziții. Adică cei 

care generează facturile sunt doar 2. Eu cred că ceea ce faceți aici  este să luați bani de 

la săraci și să dați la bogați. Pentru că oamenii care îți  iau mâncarea de la gură ca să 

plătească 100 sau 200 de lei pentru copiii lor ca să facă sport, vor plăti aceste salarii 

inutile. Așa că, orice partid care va vota așa ceva, în mintea mea se va numi partidul 

național feudal. Vă rog frumos să nu votați așa ceva.  

Dl. consilier Maior: - 3 milioane de lei este suma pe care Primarul 

municipiului Târgu Mureș propune să o dăm pentru contabilitate și multe alte 

matrapazlâcuri ce se întâmplă pe acolo. Vreau să-l întreb pe primar dacă știe sau are 

habar cât plătește o familie din Târgu Mureș, cam cât plătește șa apă? Apă pe care, la 

fel... Nu v-am întrerupt, doamnă sau d-șoară, nu știu ce sunteți, vă rog să nu mă 

întrerupeți. Dacă are habar cam cât plătește pe o lună o familie. Ca să pot continua după 

aceea. 

Dl. primar Soós: - Mai aveți alte întrebări? Atunci, închideți microfonul. 

Plătește cât consumă, d-le Maior. Foarte simplu. Dar e vorba de bani la CSM și 

contabilizări, eu vă contabilizez că ați lăsat 4 milioane de lei datorii și 350 de procese. 

Nu știu ce ați făcut cu zeci de milioane de lei bani dați la fotbal, poate răspundeți acuma 

cetățenilor, să găsim acei bani dispăruți în neantul sportului târgumureșean, care a fost 

condus ani de zile de dvs. Nu știu dacă a fost satisfăcător răspunsul meu. Ar fi bine să 

facem ședință de consiliu, nu scandal iarăși, da? 

Dl. consilier Maior: -   Dl. președinte, vă rog frumos! O dată ce am fost 

nominalizat, răspund, da? L-am întrebat pe dl. primar dacă cunoaște, o familie normală 

cam cât plătește pe lună. Îi spun eu: 110 lei. Împărțiți 3 milioane la 110 lei, taxa pe care 

a mărit-o ilegal, .. că foarte multe familii în Târgu Mureș ar putea trăi liniștiți. În ceea 

ce privește Clubul Sportiv Municipal, îmi pare foarte, foarte rău, că dvs făceați parte 

din UDMR pe vremea aceea și știți foarte exact ce bani s.au votat sau ce bani nu s/au 

votat. Iar în ceea ce privește conducerea, aveați 80% membri din UDMR. Dar dacă 

exact cum mințiți acum în ceea ce privește colectarea gunoiului de pe raza municipiului 

Târgu Mureș, că ea se face, că faceți toate demersurile ca lucrurile să meargă bine, așa 

faceți și acum. Vă  doresc o zi bună. Dacă doriți să  continuăm pe această temă, vom 

continua. Eu am vrut să vă spun că 3 milioane de lei e o sumă imensă. 

Dl. Primar Soós:  - Ați lăsat datorii mai mari, d-le Maior, care nu stiu ce au 

acoperit, dar apa are un preț stabilit prin lege, de guvern, sunt niște legi în țara asta și 

trebuie să plătiți și dvs. chiar dacă nu vă place. Personal m/ați întrebat, v-am răspuns, 

cum se calculează metrul cub la apă și fiecare ... 

Dl. consilier Papuc: - vă rog frumos să încheiem discuția că nu face obiectul 

acestui material. Aici discutăm de Clubul sportiv municipal, v-am dat cuvântul. 

Dl. consilier Maior: - ... și cu asta chiar nu mai vreau, nu-l mai nominalizez. 

Se pare că nu știe nici măcar atâta că de la 8 la 12 e 50% vot, dar ... în Consiliu luna 

trecută, repet,  ilegal. Mă mir cum Prefectura încă nu a acționat   

Dl. Primar Soós: ... în judecată, dl. Maior. 

Dl. consilier Maior: - ... în judecată perioada în care nu s-a ridicat gunoiul, 

aștept să văd perioada în care veți reuși ...  termenul. 
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Dl. Primar Soós: - dl. Maior, ... de ce ați intrat în Ecolect dacă nu vă place?        

Dl. consilier Maior: - în ce privește Ecolect-ul, în 2008, m-ați întrebat, dvs. 

habar nu aveți. 

Dl. consilier Papuc: - vă las să discutați 

Dl. consilier Maior: -  

D-na consilier Frunda: - v-aș propune, dl. președinte, dacă mai sunt discuții 

care nu fac obiectul ordinii de zi și a punctului despre care discutăm, să suspendați 

ședința. Că așa nu o să ajungem  

Dl. consilier Papuc: - așa voi face, să știți. Așa voi face de fiecare dată. 

Pentru că văd că altfel intrăm în niște discuții sterile care nu au obiectul azi.  

Dl. consilier Șarlea: ....în primul rând vreau să știu dacă dl. director este aici 

să ne lămurească cu ce se întâmplă la CSM, sau dl. administrator public. Dânsul a fost 

acolo. Este foarte important să ne lămurească, în primul rând câți angajați sunt acum pe 

statul de plată, să știm clar; cât a crescut volumul de muncă să fie necesară umflarea 

acestei organigrame. Organigrama veche, am văzut, are undeva la 30 de angajați. 

Efectiv angajați, am înțeles că ar fi 8. Vreau să ne clarifice acest aspect. Și da, ce spunea 

dl. Mureșan este adevărat. Cred că sunt azi contabili în România care se ocupă de 20 de 

firme. De ce e nevoie de atâția, de ce e nevoie de casier? Nu vă supărați, suntem în era 

digitalizării. Haideți să ne digitalizăm și să lăsăm casierul să nu se mai ocupe de eliberat 

hârtii, să facem plata online, iar dacă acest casier trebuie să existe, că ar fi oameni care 

nu plătesc online, să poată să încaseze un inspector de specialitate o factură sau o 

chitanță din aceasta amărâtă, că nu e așa mult de lucru. Iar a patra chestiune, având în 

vedere că sunt atât de multe spații de închiriat și spații de administrat, dacă chiar vrem 

să facem ceva haideți să angajăm mai mulți muncitori care să întrețină aceste spații, să 

nu ne trezim că nu avem spații  bune de închiriat, spații puse la punct. Și, bineînțeles,  

văd aici, la achiziții, două persoane. Păi, achiziții publice probabil că înseamnă achiziții 

din SICAP. O achiziție din asta directă, probabil că nu cred că face licitație CSM-ul, 

durează 5 minute. Eu nu înțeleg de ce e nevoie de doi oameni aici. Adică poate să facă 

un angajat de la economic și treaba asta. Cunosc primării în acest județ care nu au om 

la achiziții publice, din 15 angajați, ca exemplu, și se ocupă o persoană de acolo, din 

primărie, de achiziții, iar când există licitații se angajează prin contract o firmă. Sunt 

firme de consultanță pentru achiziții publice. Deci cred că sunt soluții, nu să încărcăm 

acest buget al CSM-ului cu atâția angajați. Și, bineînțeles, vă recomand, pentru că tot 

ne dorim să reducem aparatul bugetar, să transferăm câțiva care poate nu își găsesc locul 

în alte instituții subordonate ale primăriei, să-i transferăm la CSM. Deci aștept 

răspunsul. Mulțumesc.  

Dl. consilier Papuc: - Domnul Kacso să răspundă domnului Șarlea! Se 

pregătește domnul Pescar și după aceea domnul Portik.  

  Dl. administrator public Kacso: - Mulțumesc! Am pus telefonul la loc, că 

nu contează două minute, cineva să mă atenționeze dacă depășesc acest lucru. Prima 

dată o să încep cu organigrama CSM-ului. Nu sunt în niciun partid. Eu am inițiat. Nu 

știu ce caută domnul Szaszgaspar Barnabás, UDMR ul.  Eu am ocupat cu asta. Motivul 

este una simplă. În momentul în care am preluat CSM-ul nu corespundea organigrama 
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cu OUG 57 pe care ar trebui să-l respectați. Articolul ..., 36 de lei pe eMag, cartea. Da. 

Bun. Motiv pentru care, după ce a fost făcute în cadrul CSM-ului a trebuit să ne apucam 

și cu partea asta de organizare ca să putem să  facem... Cel puțin două persoane de 

conducere trebuie. Dacă ...  % cu toate rotunjimile, o să ajungeți automat la un număr 

de persoane. În momentul  în care s-a inițiat această organigramă, este vorba de structura 

pe care a fost prevăzută că CSM-ul va prelua nu știu dacă, adică, teoretic, trebuia să 

știți, fiindcă tot prin HCL-uri ați aprobat o infrastructură destul de uriașă pentru CSM, 

pe care trebuie să le întrețină. Deci aici e vorba de anumite terenuri de fotbal și așa mai 

departe, muncitor, plus în continuare, în momentul de față ați aprobat inclusiv Parcul 

Municipal și terenul de fotbal și am înțeles că o să mai fie și alte entități, o să intre 

pentru administrarea CSM-ului. Organigrama respectivă în momentul de față are - că 

cineva m-a întrebat acest lucru - a avut 9 angajați. În momentul de față are 8. A fost 8.  

Deci la partea de achiziții încercăm să realizăm acest serviciu, dar organigrama trebuie 

să corespundă conform legislației. Nu înseamnă, nu știu de unde ați scos acel 3 milioane, 

nu știu de unde s-au scos cifrele respective. 

Dl. consilier Pescar:  - Am mai spus că nu sunt de acord în principiu cu acest 

această organizare și acest tip de sprijinire a sportului pe care l-a practicat și îl practică  

Primăria Târgu-Mureș. Eu consider că activitatea sportivă trebuie sprijinită, dar 

organizată în parteneriat cu cluburi private, care să beneficieze de facilități în funcție de 

rezultatele pe care le au și în funcție de numărul de sportivi pe care angajează în 

activitatea sportivă. Faptul că noi ne ocupam cu toate chestiunile astea din punct de 

vedere birocratic, mie mi se pare anacronic și foarte scump, așa că niciodată nu am votat 

și nu voi vota nici o hotărâre cu privire la  această organizare a CSM-ului, pentru că, în 

principiu, am declarat de cele mai multe ori când a fost vorba despre această activitate, 

că nu sunt de acord din principiu cu forma asta de organizare. O cred păguboasă si cred 

că nu trebuie să o continuăm si ar trebui sa începem cumva unele cluburi private, să 

dăm  încet, încet în parteneriate si să reducem implicarea sub forma asta. Vă mulțumesc! 

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu. Domnul vice Portik.  

Dl. viceprimar Portik: - Eu un singur lucru aș dori să menționez, pentru că 

domnul Kacso este modest și nu o să vă spună niciodată. Este expert profesionist în 

ceea ce privește achizițiile. Dacă mă corectați, dacă nu este așa. 

Dl.  administrator Kacso: -  Da, acolo am uitat să precizez că nu orice 

contabil poate să fie, adică poate să încarce în SICAP în 5 minute problemele respective, 

numai cu anumite pregătiri. Dar am uitat să zic,  da. 

Dl. consilier Papuc: - Dl. Șarlea, ați luat cuvântul. Mai doriți?  

Dl. consilier Șarlea: - Da,  am înțeles bine. Deci, domnul administrator 

public, nu cred că trebuia să vă enervați, că nu a fost un atac la persoana dumneavoastră, 

v-ați agitat așa... Nu. Chiar nu am nimic cu dumneavoastră. Eu am cerut, v-am pus niște 

întrebări, am cerut niște răspunsuri. Este foarte simplu. Nu vă supărați. O instituție 

publică poate funcționa și fără acești angajați. Poate funcționa. Mă rog, o instituție, o 

instituție, dar cumva este și ea tot publică, pentru că se adresează publicului CSM-ul, 

nu? Nu e o instituție publică, dar se adresează publicului, deci poate funcționa. Iar legat 

de achiziții publice, așa e un domeniul cu care m-am mai intersectat. Nu vă supărați, 
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este nevoie de maxim 8 ore de pregătire pentru un angajat. ................ publică ..., vorbim 

de directe.  Alealalte nu le știe face decât un departament serios și sunt sigur că ori de 

câte ori acest CSM are  nevoie de sprijin pentru achiziții publice, poate să apeleze la 

această instituție, la primărie și să meargă la achiziții și să-și ia cât de mult suport are 

nevoie. Dar lucrurile sunt în felul următor, am spus clar.  Să vedem cât de mult crește 

activitatea acestei acestui club sportiv. Și atunci haideți să facem gradual aceste 

angajări. Mai angajăm unul ...  lipsuri. Vedem unde nu merg lucrurile. Dar haideți să nu 

aprobăm această organigramă atât de stufoasă  în acest moment, mai ales că sunt alte 

probleme care ne presează și cred că banii pot fi folosiți în altă parte. Deci, aș propune 

amânarea acestui material, poate șase luni, să vedem peste șase luni ce se întâmplă, cum 

funcționează CSM-ul și vedem atunci. Deci nu suntem împotrivă. Da, trebuie o instituție 

sau, mă rog, acest CSM, care e în subordinea Primăriei să funcționeze bine, în 

subordinea Consiliului Local, să funcționeze bine. Dar haideți să îl operaționalizăm și 

să fim eficienți.  

Dl. consilier Papuc: - Bun. Dar v-a nominalizat pe dumneavoastră? Sunteți  

instituție publică? N-am înțeles. Da, dar de ce trebuie să comentăm afirmații de genul 

ăsta, domnule Mureșan?  

Dl. consilier Mureșan: - dacă este o afirmație greșită, trebuie spus.  

Dl. consilier Papuc: - De ce? De ce trebuie să fie ....  

Dl. consilier Mureșan: - În Regulamentul de organizare al CSM spune că 

este persoană juridică de drept public, organizată sub forma ... publice, domnul 

viceprimar. Dumneavoastră veniți aici și nici măcar prima pagină nu o citiți, din ce veți 

vota? Deci, cum putem să venim aici în ședință, băgăm minciuni, și după aia 

președintele de ședință nu ne lasă să demontăm aceste minciuni. De aia  sunteți 

președinte de ședință, ca să nu ne  lăsați să spunem când cineva afirma o minciuna?  

Dl. consilier Papuc: - Păi, nu v-am lăsat?  

Dl. consilier Mureșan: - Tot mă aicea, că de ce spun ce.  Spun pentru că este 

o instituție publică, CSM-ul, iar domnul Kacso, din câte am înțeles, eu am un foarte 

mare respect față de dl. Kacso  și orice manager, prima chestie pe care trebuie să o facă 

este să ceară bani și resurse pentru aria lui. Domnul Kacso este un manager foarte bun. 

Eu nu contest această chestie, dar nu cred că noi trebuie să votăm acest lucru. Dacă 

domnul Kacso mâine îl puneți la, nu știu, la Direcția de Cultură și Sport o să ceară bani 

pentru cultură și sport. Dacă mâine îl puneți la Direcția Tehnică pe domnul Kacso, o să 

vă convingă să băgați bani la Direcția Tehnică. De ce nu-l puneți la Direcția Tehnică ca 

să construim ceva în oraș? Asta-i una. Si domnul Kacso spunea că era organigrama 

ilegală, că trebuie două persoane de conducere și 12% maxim persoane de conducere. 

Asta am înțeles, că ne-a spus tocmai acuma. Păi eu zic așa, dacă tu vezi ca instituție 

publică ca ai o activitate care poate fi făcută numai cu zece oameni și nu poți să 

construiești o altă instituție publică care să respecte legea, pentru că ar trebui să bagi 

prea mulți oameni, nu, deci, ar trebui să punem două funcții de conducere, încă vreo 14 

angajați și tu de fapt știi că numai opt angajați ar face treaba aia, atunci nu creezi această 

instituție publică. Există SPUM, există A.D.P., există o grămadă de direcții din primărie 

care pot să întrețină terenurile, pot să închirieze terenurile și noi nu trebuie să facem 
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sport de performanță, domnilor. Noi trebuie să facem sport de masă. Sunt familii în 

orașul ăsta care nu au bani să-și trimită copiii la sport, nu au bani, sunt copii agitați. Eu 

am stat șase ani de zile în Chicago, am fost la meciuri cu Chicago ... lui Michael Jordan. 

Nimeni domnule, .... tu ești din Chicago, tu ești din orașul lui  Michael Jordan, tu ești 

din orașul lui Chicago Bulls. Asta a făcut, Chicago-ul faimos și Chicago Bulls. Nu cred 

eu că există un târgumureșean care se duce undeva și îl întreabă altul din Germania de 

unde ești? Din Târgu Mureș. A, tu ești de acolo? Ăla care o câștigat nu știu ce concurs 

de înot sau concurs de tenis de masă? Este o aberație ce spuneți, domnilor, că trebuie 

susținut sportul. În momentul în care cineva a ajuns să facă sport de performanță, deja 

are bani, are și mâncare, are condiții. Voi trebuie să ajutați toți copiii din acest oraș să 

facă sport de masă, să fie sănătoși, să nu fie agitați.  

Dl. consilier Papuc: -  Să știți că Chicago nu era orașul, orașul Michael 

Jordan, că era din Nord Carolina,  așa, ca idee.  

Dl. consilier Mureșan: - Mulțumesc!  

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc. Dacă tot ne corectăm între noi. Domnul 

Maior, vă rog o scurtă replică.               

Dl. consilier Maior:  - Nu vreau să îi replic nimic. Vreau să i spun doar atât. 

Ne-a spus: ați aprobat.  Au aprobat consilierii locali că ați cerut dumneavoastră, pentru 

că dacă ați fi venit și cu măririle atunci, vă spun eu că nu ar fi aprobat, decât cei care 

aprobă la ordin. Ați aprobat.  Dumneavoastră sunteți cel cu colecționarea gunoiului. 

Dumneavoastră veniți acuma și ne spuneți că sunteți un simplu frecător de mentă. Citez 

ce ați spus: frecător de mentă? Ăsta este cuvântul pe care îl folosește City managerul 

primarului în ședința de Consiliu Local. Și vă supărați pe mine că vă spun adevăruri.  

Ce să vă mai spun mai mult de atâta? Un frecător de mentă. Vă dați seama cine vine în 

fața dumneavoastră și vă spune ce să votați?  Dumneavoastră votați! Votați, domnilor!  

Dl. consilier Papuc: - Bun, era o autoironie. Așa era denumit el de, numai 

zic, ca idee. Doamna Frunda, va rog.   

D.na consilier Frunda: - Luând în considerare motivele expuse de către 

colegi, cer amânarea materialului atât a punctului 3, cât și a punctului 4.  

Dl. consilier Papuc: - Păi deocamdată discutăm de 3. Deci, supun la vot 

amânarea.  

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Pui S.) 

Proiectul de hotărâre a fost amânat. 

 

Punctul nr. 4 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare și 

funcționare  

actualizat al Clubului Sportiv Municipal Târgu Mureș - Marosvásárhelyi Városi 

Sportklub: 

Dl. consilier Papuc: - S-a solicitat amânarea la vot. Supun la vot amânarea.  

  Cine este pentru? – 23 voturi 
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  Cine este împotrivă? –  

  Cine se abține? –  

  Proiectul de hotărâre a fost amânat. 

 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism „Plan 

Urbanistic Zonal-  reconversie subzonă funcțională și stabilire reglementări                       

urbanistice pentru construire mic ansamblu de locuințe" cu regulamentul local de 

urbanism aferent,   str.  Voinicenilor  fnr. Inițiator: Bordaș Alina- Emilia.   

               Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord la vot. 

  Cine este pentru? – 21 voturi 

  Cine este împotrivă? –  

  Cine se abține? – 2 voturi (Pápai L., Mureșan A) 

  Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru și 2 abțineri. 

 

Punctul nr. 6 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea documentației de urbanism Plan 

urbanistic zonal- stabilire reglementări pentru construirea a două case de  locuit, 

reglementare accese și utilități- modificare parțială P.U.Z. aprobat prin H.C.L. nr. 

136/19.05.2016, str. Hints Otto - str. Pomilor, cu regulamentul local de urbanism aferent 

Inițiator: Galfi Arpad. 

  Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

  Cine este pentru? – 23 voturi 

  Cine este împotrivă? –  

  Cine se abține? –  

  Hotărârea a fost adoptată cu 23 voturi pentru. 

 

Punctul nr. 7 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind stabilirea cuantumului taxelor locale pentru 

emiterea certificatelor, avizelor și autorizațiilor în anul fiscal 2023, aferente activității 

Direcției Arhitect Șef:  

Dl. consilier Papuc: - dl. Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier Șarlea:  Puțini știu că la Direcția Arhitect Șef este serviciul de 

digitalizare a primăriei. Voiam să știu cum stăm cu digitalizarea? Că de 2 ani nu am 

schimbat site-ul. Nu se pot depune documentații online pentru autorizațiile de 

construire, nu se poate sau nu s-a demarat un portal în care cetățeanul să interacționeze 

direct cu instituția unde să i se elibereze automat o semnătură electronică. Și așa să nu 

se mai deplaseze la această instituție minunată.  

Eu înțeleg că noi creștem taxele, dar haideți să facem și digitalizarea aceea de 

care vorbim, pentru că sunt oameni acolo, la serviciul acela și la Consiliul Județean de 

jumătate de an se poate depune orice documentație pentru certificat de urbanism și 
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autorizații de construire online. Adică haideți să ajungem unde trebuie să ajungem în 

2022 cu digitalizarea și apoi să ne gândim și la taxe.  

Dl. consilier Papuc: - Bun, bine, taxele se stabilesc în fiecare an. Dl. Pescar, 

vă rog.   

Dl. consilier Pescar: Eu aș vrea să lămuresc ca reprezentant aici în comisia de 

buget, că este vorba de niște mărimi simbolice, adică sunt niște prețuri absolut ... în 

seamă. Deci nu este o mărire de tarif, este o regularizare de bani în chestii de genul ăsta. 

Nu e, nu, nu are rost să dăm importanță unei hotărâri din asta, că e pentru mărirea 

taxelor. Este ceva așa, simbolic, să zic așa.  

Dl. consilier Papuc: - Da. La vot. 

Cine este pentru? – 19 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 2 abțineri. 

 

Punctul nr. 8 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind stabilirea unor taxe locale specifice ce vor fi 

percepute de către Direcția Arhitect Șef în anul fiscal 2023: 

Dl. consilier Papuc: - toate comisiile au fost de acord. La vot. 

Cine este pentru? – 21 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Hotărârea a fost adoptată cu 21 voturi pentru. 

D-na arhitect șef Miheț: - .. interpelării d-lui domnului consilier, este în 

derulare în implementare un proiect  care privește digitalizarea instituției și care va 

permite, după finalizare, inclusiv pe partea de urbanism, de autorizări, depunerea 

integrală  online, dacă asta va fi opțiunea beneficiarilor, a documentațiilor aferente și 

nu numai. Se va extinde și la nivelul celorlalte servicii. 

  Dl. consilier Papuc: - O să fie bine deci, doamna arhitect. 

  Dl. consilier Șarlea:  Mulțumesc pentru răspuns. Întrebare este când? Că eu 

sunt de 1 an jumate consilier și. 

             D-na arhitect șef Miheț: - Proiectul are calendarul specific. Conform 

contractului de finanțare, în prima jumătate a anului următor se va finaliza, din câte 

știu. 

             Dl. consilier Papuc: - la anul pe vremea aceasta, puteți solicita certificat de 

urbanism online. Așa zice doamna arhitect.  

 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea  contravalorii serviciilor prestate de 

Direcția Tehnică pe anul 2023.  

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile sunt de acord, la vot, vă rog.   

  Cine este pentru? – 19 voturi 

  Cine este împotrivă? –  
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  Cine se abține? – 2 voturi (Maior C., Moldovan C.) 

  Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru și 2 abțineri. 

 

Punctul nr. 10 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea planului de lucrări de interes local în 

anul 2023 pentru beneficiarii venitului minim garantat, în conformitate cu prevederile 

Legii nr. 416/2001 privind venitul minim garantat, actualizată, cu modificările și 

completările ulterioare  

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 21 voturi (19 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo -pentru  

Hotărârea a fost adoptată 

 

Punctul nr. 11 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui contract de împrumut 

pentru folosință gratuită a unui imobil clădire – Comodat imobiliar – între Municipiul 

Târgu Mureș în calitate de comodant, pe de-o parte și Direcția de Asistență Socială 

Târgu Mureș în calitate de comodatar, pe de altă parte, având ca obiect clădirea 

(Atelierul Meșteșugăresc) situată în Târgu Mureș, strada Pășunii, pe terenul identificat 

în CF nr. 136934 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 21 voturi (19 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo -pentru  

Hotărârea a fost adoptată 

 

Punctul nr. 12 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Direcției de Asistență 

Socială Târgu Mureș la Proiectul “Înființarea unui centru de zi pentru copii prin 

schimbare destinație, reabilitare și dotare imobil”, în cadrul Planului Național de 

Redresare și Reziliență, Componenta C13 – Reforme Sociale, Investiția I1 -„Crearea 

unei rețele de centre de zi pentru copiii expuși riscului de a fi separați de familie",           

apelul de proiecte PNRR/2022/C13/I1 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 21 voturi (19 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo -pentru  
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Hotărârea a fost adoptată 

 

 

Punctul nr. 13 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind stabilirea unor taxe speciale, amenzi și 

despăgubiri, percepute pentru anul 2023, în vederea dezvoltării și întreținerii spațiilor 

verzi din Târgu Mure   

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 21 voturi (19 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo -pentru  

Hotărârea a fost adoptată 

 

A plecat domnul consilier Voicu Bogdan, au rămas 22 de consilieri prezenți.  

 

Punctul nr. 14 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor speciale și tarifelor aplicate de 

către Serviciul public – Administrația domeniului public în anul 2023, precum și 

instituirea unor sancțiuni contravenționale aplicabile acestora. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul primar, am înțeles că aveți un amendament, 

vă rog. 

Dl. primar Soós: - Da, mulțumesc frumos. Aș dori să menționez că având în 

vedere că până la această dată nu s-a hotărât la consiliul județean Mureș taxele de 

salubrizare pentru 2023, este imperios necesar ca, Consiliul local să stabilească o taxă, 

altfel din  ianuarie nu se pot percepe aceste taxe. Având în vedere prevederile legislației 

în vigoare, actualizarea taxelor, mai ales având în vedere contextul actual în care 

operatorul, respectiv cu Ecolect nu este rezolvată problema salubrizării pe Târgu Mureș 

eu propun să menținem taxele din 2022 fără orice majorare și la anul dacă reușim 

colectarea selectivă taxele o să scadă la partea de gunoi menajer. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc:  - Da, au mai existat și niște amendamente pe care le-am 

formulat eu în comisia juridică, două la număr. Unul se referă la eliminarea punctului 

18 de la criteriul 18 a punctului 1 și de la criteriul 22 să se păstreze același nivel de taxă 

pentru lunile iunie, iulie, august și să se micșoreze taxa la nivelul anului anterior. Este 

vorba de terase, chioșcuri și eliminarea la punctul 1 discutăm de eliminarea taxei pentru 

aviz de ocupare a domeniului public, adică cetățeanul vine, plătește o taxă pentru 

ocuparea domeniului public și mai plătește pentru o foaie A4 100 de lei. Nu are rost din 

moment ce plătește 2 taxe pentru același serviciu, ca să i se elibereze un aviz, eu 

consider că nu e normal, ca având în vedere că plătește o taxă să mai plătești a doua 

taxă pentru același lucru .Domnul Maior. 
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Dl. consilier Maior:   - Dacă vă aduceți aminte domnul președinte, în comisie, 

a venit domnul Ionică cu un material, vă aduceți aminte? Materialul acela mai există? 

Nu. Atunci, haideți să revenim un pic la ședința din 18 noiembrie 2022.Când ați aprobat 

taxa specială pentru persoanele juridice și veniți în luna decembrie să propuneți o taxă 

care azi nu mai există și aici mă refer la taxa specială pentru persoanele juridice care au 

încheiat contract, care nu au încheiat contract cu operatorul de salubritate. Era timp de 

1 lună de zile să modificați materialul cu care să vă prezentați azi în ședința de consiliu, 

să nu mai aduc în discuție că sunt sigur că nu există un regulament. Domnule președinte, 

dumneavoastră ați mai votata vreodată ceva fără regulament? 

Dl. consilier Papuc: - La ce vă referiți ? Regulament privind instituirea unei 

taxe? Asta vă referiți? 

Dl. consilier Maior: - Da. Când încasezi banii la om, cum încasezi? 

Dl. consilier Papuc: - Da ,știu ce ziceți. 

Dl. consilier Maior: - Nu trebuie să ai un regulament? 

Dl. consilier Papuc: - Aici e discuția dacă exista când s-a instituit prima  taxa. 

Există un regulament de instituire a taxei. 

Dl. consilier Maior: - Nu există, că nu există taxa la prima. Dumneavoastră 

ați instituit o taxă ad-hoc luna trecută, fără un regulament și acum veniți și o votați tot 

pe aia mai departe. Votați-o domnule, încasați bani, să vedem ilegalitatea pe care o 

faceți, nu știu cum, dar mă mir, secretarul ăsta cred că nu citește mult, dar e bine, e bine 

că citiți dumneavoastră și votați. Deci repet, votați o taxă fără regulament, v-am spus-o 

și data trecută, votați-o domnule, votați-o luați-le banii. Sunt curios cum o să-i dați 

înapoi după aceea. Mulțumesc mult, nici nu intră în discuție să votez, îi doresc 

primarului mult succes atunci când spune că el nu dorește mărirea și în ianuarie el știe 

că vine cu o mărire de 25% la tot ce există salubritate, iar în ceea ce privește taxa de 

luna trecută la fel vă readuc aminte că ați votat-o fără regulament, o taxă nouă la o 

licitație efectuată. Mulțumesc mult. 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, vă rog să nu ziceți minciuni că se va 

majora taxa cu 25%, nu știu de unde ați adunat, am văzut că ați umplut facebook-ul cu 

minciuna asta, o să dați socoteală. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Șarlea? 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte, haideți că acuma, o întreb pe 

doamna care e aici lângă noi, doamna președintă dacă nu a fugit din sală. 

Dl. consilier Papuc: - E aici doamna. 

Dl. consilier Maior: - Există o adresă trimisă la primărie în care dorește, cere 

mărirea cu 15% urmând ca după aceea să mărească cu încă, există sau nu există? 

Domnul primar, există? N-am vrut să vă pun pe dumneavoastră în dificultate, de la ADI 

Ecolect. 

Dl. primar Soós: - Nu m-ați pus în dificultate domnul Maior, orice adresă se 

trimite se verifică și se edifică dacă este necesar. 

Dl. consilier Maior: - Da sau nu? 
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Dl. primar Soós: - Eu pot să scriu sute de adrese domnul Maior dar asta nu 

înseamnă că se instituie, orice taxă se calculează conform legislației în vigoare și nu o 

să fie aplicat 25%, numai în varianta dumneavoastră poate. În varianta mea nu o să fie 

aplicată? 

Dl. consilier Maior: - Exista sau nu există? O să fie 23 sau 21%.Varianta 

dumneavoastră o să o aplicați tot pe ascuns cum ați făcut și cu Aquaserv luna trecută 

împreună cu ceilalți consilieri locali, o să discutăm în ianuarie. 

Dl. primar Soós: - Vă rog să nu mai ziceți minciuni domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Există materialul sau nu? 

Dl. primar Soós: - Vă rog să vă opriți din minciuni 

Dl. consilier Maior: - Există materialul sau nu? Da sau nu? 

Dl. primar Soós: - Vă rog să nu mai ziceți minciuni, nu mai ziceți minciuni 

domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Am înțeles. Dacă dumneavoastră nu înțelegeți să-mi 

dați un răspuns da sau nu, există sau nu există? 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, am zis , nu mai ziceți minciuni. 

Dl. consilier Maior: - Da sau nu? 

Dl. primar Soós: - Nu ține și nu mă feresc domnul Maior dar faceți doar o  

instigare a populației în mod iresponsabil, fără să știți care este baza legală. 

Dl. consilier Maior: - Domnul primar, nu mai duceți în eroare. 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior dumneavoastră duceți în eroare. 

Dl. consilier Maior: - Cei din Corunca deja au publicat-o, s-a trimis la 

celelalte unități , din cauză că am făcut un pic de scandal pe Facebook și am spus că   

nu-i normal să plătim în avans și să ni se mărească taxa n-ați avut curaj să o băgați acum 

în decembrie, dar la celelalte primării cât și la primăria asta ,la fel au trimis adresă cei 

de la Ecolect. 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior nu dețineți toate informațiile, faceți iar un 

circ ieftin dar nu dețineți informațiile necesare și vă rog să opriți prostia. 

Dl. consilier Maior: - Ați trimis doamna director sau nu ați trimis? 

Dl. consilier Papuc: - Nu are rost, haideți că discutăm în contradictoriu. 

Dl. consilier Maior: - Cum nu are rost domnul primar, păi mințiți sau nu 

mințiți? Ați trimis sau nu ați primit? 

Dl. primar Soós: - Dumneavoastră mințiți domnul Maior, cine a zis că se va 

mări taxa cu 25%, de unde ați scos cifra asta? 

Dl. consilier Maior: - Încă odată .Ați primit adresa de la ADI Ecolect, unde 

dumneavoastră sunteți un simplu membru? 

Dl. primar Soós: - Domnul Maior, nu se introduce nici o taxă. Da? 

Dl. consilier Maior: - Așa ați spus întotdeauna. Ați primit, da sau nu? 

Dl. consilier Papuc: - Haideți, stați un pic, nu puteți să faceți treaba asta! 

Dl. consilier Maior: - Domnul președinte, dar eu chiar nu vreau să mă 

enervez! 
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Dl. consilier Papuc: - Dar nici eu nu vreau să mă enervez, dar nu este corect. 

Dl. consilier Maior: - I-am pus o simplă întrebare și m-a făcut mincinos, păi 

dacă mă face mincinos nu-i normal să-l întreb? Domnul primar! 

Dl. consilier Papuc: - Împreună vă faceți mincinoși ,în contradictoriu vă 

faceți mincinoși unul pe celălalt. 

Dl. consilier Maior: - E mincinos de când îl știu, Pinocchio își dă palme când 

se uită la el. 

Dl. consilier Papuc: - Haideți să respectăm totuși ședința, domnul Șarlea și 

după aceea doamna Toth de la ADI Ecolect. 

Dl. consilier Șarlea: - Da, mulțumesc , nu vreau să intru în polemici, sunt 

destule pe ordinea de zi, deci aș avea așa, noi am votat această taxă mărită și eu din ce 

țin minte trebuia să se facă colectare selectivă. Întrebarea mea este, pe rând întreb acum, 

pentru doamna Toth că văd că este aici, vreau să știu de când se va face colectare. 

Dl. consilier Papuc: - Dar haideți să nu intrăm în dezbatere și să nu ne atacăm 

la persoană, vă rog eu frumos. Dar nu, dar discutați în plus. Nu, dar o să suspend ședința, 

serios că eu suspend ședința și vă las aici să discutați voi între voi, nu se poate așa ceva, 

dar nu se poate. Doamna Toth vă rog . 

Dl. consilier Șarlea: - Stați un pic. 

Dl. consilier Papuc: - Da ,domnul Șarlea nu a terminat. 

Dl. consilier Șarlea: - Doamna Toth să răspundeți la toate întrebările ca să 

știm exact. Deci, de când trebuia să se colecteze selectiv gunoiul în acest oraș și ce 

măsuri s-au luat de către ADI Ecolect? Eu am înțeles că primăria a dat amenzi dar să 

știu și ADI Ecolect ce măsuri a luat? Apoi, noi am votat o taxă pentru persoane juridice 

în tone și acum avem această taxă în metri cubi, păi trebuie să o transformăm în tone, 

nu luăm o dată taxă în metri cubi și odată în tone, trebuie să o avem și pe aceasta în 

tone, deci haideți să facem un amendament aici să fie în tone și bineînțeles la ..pentru 

că o dată este aprobată și apoi bineînțeles întrebarea că eu am văzut mașini de gunoi pe 

stradă dar nu am văzut nici un cântar, nici nu știu cum arată un cântar pe o mașină de la 

Brantner, și fiindcă noi totuși am dat niște amenzi eram curios cât a facturat Brantner în 

această perioadă pentru că orice firmă care desfășoară activități economice vrea să fie 

pe profit, la câte amenzi am dat și la cât de puțini muncitori și mașini și șoferi au cei de 

la Brantner eu cred că sunt în pierdere astăzi și mă întreb ce vor să facă acești oameni 

dacă sunt și în pierdere și da, orașul arată cum arată și chiar este nevoie de o intervenție 

serioasă. Vă rog frumos să ne răspundeți ca să ne clarificăm să nu ne mai acuzăm pe 

aici și să luăm decizii în consecință. 

Dna. director Toth : - Bună ziua. Dacă îmi permiteți încerc să răspund la 

toate întrebările. Prima întrebare era de când trebuie să aibă orașul colectare selectivă. 

Începând cu anul 2012.În acest sens au fost transmise foarte multe adrese către 

municipalitate și rezultatul a fost ca, colectarea selectivă să înceapă la începutul anului 

trecut, cu rezultatele pe care dumneavoastră cunoașteți probabil mult mai bine decât 

publicul larg. A fost finalizată procedura de licitație deschisă pentru atribuirea 
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contractului pe zona 2 Târgu Mureș. La a 3-a încercare, s-a atribuit contractul în urma 

licitației deschise , care din fericire a fost verificat de toate organele competente pe care 

le știți, inclusiv de către A.N.A.F. În urma acestei licitații și atribuiri de contract ,a fost 

încheiat contractul în data de 21 iunie 2022.Operatorul a avut o perioadă de mobilizare 

în care trebuia să facă dovada că reușește să facă față la tot ce scrie în contract, însă în 

această perioadă de mobilizare de 120 de zile sunt obligații și de pe o parte și pe cealaltă 

parte. Operatorul, potrivit caietului de sarcini, după cum ați menționat și 

dumneavoastră, colectează deșeurile de la agenții economici din zona 2 și cântărește. 

Pentru a putea cântări deșeurile ridicate de la agenții economici el are nevoie de o listă 

clară cu agenții economici care poate fi introdus într-un soft, operatorul respectiv trebuie 

să aibă evidența clară a recipientelor care trebuie dotate cu dispozitiv pentru citirea 

cantităților și este acest lucru în curs. 

Dl. consilier Șarlea: - Cine face această listă? 

Dna. director Toth : - Această listă a fost transmisă operatorului după 

finalizarea.. așa este.. încerc să vă dau răspunsuri concrete. Dacă îmi permiteți revin la 

cealaltă întrebare, unde mi s-a pus întrebarea, actualmente de ce se face calcul pe metri 

cubi. Datorită modificărilor legislative care ne complică și pe noi foarte mult. Ordinul 

640 al A.N.R.S.C.-ului care modifică sau de fapt schimbă total Ordinul 109 al 

A.N.R.S.C.-ului ne obligă să facem calculele în metri cubi, ceea ce încercăm să 

transformăm și în tone pentru că este mai pe înțelesul tuturor. Astfel, în viitoarea taxă 

pe care o să primiți spre aprobare o să aveți calcule ți pe metri cubi care vor fi 

transformate în tone. 

Dl. consilier Maior: - Viitoarea taxă.. viitoarea taxă, da? Ați auzit domnul 

primar? 

Dl. consilier Papuc: - Haideți domnul Maior!  

Dl. primar Soós: - Vă rog să vă comportați, toți avem de lucru, nu vrem să 

vă ascultăm, puteți să scrieți prostiile pe Facebook. 

Dl. consilier Papuc: - Nici nu știu cum ar trebui să mă mai comport! 

Dl. primar Soós: - Dar aici vă rog să vă comportați  ca și un consilier nu ca 

și unul care face scandal. 

Dl. consilier Papuc: - Deci eu vă zic așa.  

Dl. consilier Maior: - Domnul primar, nu am discutat cu dumneavoastră, 

dumneavoastră deocamdată sunteți aici ca și invitat. 

Dl. consilier Papuc: - Tăiați microfonul. Eu nu mai știu cum să mă mai 

comport cu dumneavoastră. Ba vă opresc microfonul pentru că nu v-am dat cuvântul! 

Puteți să urlați la cine doriți dumneavoastră, puteți să urlați! Eu nu mai știu cum să mă 

comport, v-am rugat ceva frumos. Dar v-am dat cuvântul? Păi și atunci? Lăsați-o să 

răspundă ! Eu nu știu cum să ne mai comportăm în această ședință de consiliu local, 

când, dacă luăm cuvântul și vă tai cuvântul, dar nu că mai încet ,e foarte ușor. Eu v-am 

lăsat să vorbiți? V-am lăsat. Ok, ușor , v-am lăsat să vorbiți, de acum o să tăiem 

microfonul dacă nu vă dau cuvântul, la oricine, pentru că așa e regulamentul, puteți să 
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nu știți, așa e regulamentul. Dar nu facem aici un circ, așa este! Eu fac circ? Eu nu          

v-am lăsat să vorbiți? De o jumate de oră...ați pierdut noțiunea timpului? Ați pierdut 

noțiunea timpului? De o jumătate de oră vorbesc eu? Lăsați-o să vorbească. Nu vorbiți 

la microfon dar îi deranjați pe colegi și e normal asta? Haideți doamna Toth. 

Dna. director Toth : - După cum știți foarte bine , începând cu data de 5 

noiembrie există un nou operator nu numai în Târgu Mureș dar și în zona 2. În  această 

perioadă au apărut diferite disfuncționalități pe care le monitorizăm zilnic, 

disfuncționalități din partea ambelor părți, dar ceea ce este foarte rău și ceea ce se vede 

zilnic pe străzi este cantitatea mare de gunoi care este un deranj pentru noi toți .Însă în 

această perioadă noi avem toată sarcina să monitorizăm la sânge zi și noapte ce se 

întâmplă în această perioadă, să constatăm toate disfuncționalitățile și pe de o parte și 

pe cealaltă parte și să fie trase concluziile potrivite. 

Dl. consilier Papuc : - De acord, domnul Pescar, domnul Pápai da. Vă rog 

domnul Pápai. 

Dl. consilier Pápai : - Da, bună ziua, eu aș avea o rugăminte, dacă colegii o 

să fie de acord, rugăminte adresată domnului primar când va participa la următoarea 

ședință ADI Ecolect .Nu mi se pare absolut normal modul de tarifare stabilit, astfel încât 

în comunele limitrofe tariful plătit este la jumătatea tarifului plătit de cetățenii orașului.  

Eu am înțeles în 2009 când s-au stabilit aceste reguli și ni s-a explicat vedeți la țară se 

produce mai puțin gunoi că sunt alte costuri că nu știu ce .Dar dacă ne uităm cine face 

parte din zona 2: Sângiorgiu de Mureș, Livezeni și așa mai departe care sunt de fapt 

dormitoarele Târgu Mureșului, oamenii aceea au același stil de viață, produc aceeași 

cantitate de gunoi ca cei care stau la 20 de metrii mai încolo după limita orașului .Deci 

mie mi se pare o discriminare crasă această chestie și vă rog frumos să discutați în acest 

sens și cumva să armonizați un pic tarifele. Nu trebuie neapărat să fie la fel, dar să fie 

la jumătate nu este absolut deloc normal. 

Dna. director Toth :  - Îmi permiteți să răspund? 

Dl. consilier Papuc :  - Vă rog. 

Dna. director Toth :  - Există o diferență între zona rurală și zona urbană, 

care în ultimii ani s-a schimbat că trebuie să facem o diferență și pentru o zonă 

periurbană care a apărut în ultima perioadă .Dacă vorbim de tarife aici este o mică 

confuzie. Da, în zona rurală este taxa mai mică decât în zona urbană, dar aici trebuie să 

fim foarte atenți. Tariful din contract este același .În condițiile în care în zona rurală 

există un indice de generare a deșeurilor pentru populație aproximativ de 0,32 kg/ zi și 

în zona urbană potrivit P.J.G.D.-ului și P.N.G.D.-ului există un indice de generare 

aproximativ 0,62 3 5 atunci deja se înțelege diferența. Tariful este același, taxa este 

diferită și toată lumea beneficiază de același servicii. 

Dl. consilier Pápai : - Ok, am înțeles doamnă și vă mulțumesc, dar, aveți 

dreptate știu și eu la Teaca probabil se aplică ceea ce spuneți dumneavoastră, eu vorbesc 

de zona periurbană, de cineva care stă spre Reghin, după Lidl plătește aproape 15 lei și 

cu 3 case mai încolo plătesc 7 lei și ceva, pentru același, deci stă în aceeași zonă produce 
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același gunoi. Dacă tarifele sunt la fel de către operator haideți vă rog frumos în ADI 

Ecolect umblați vă rog un pic la taxe. Eu asta v-am rugat. Mulțumesc. 

Dna. director Toth : - Așa este .Dacă îmi permiteți, anul acesta avem deja, o 

să avem date care să le analizăm .Până acum datele din zona 2 erau aproape inexistente. 

Avem niște cantități depozitate la depozit .Din păcate domnul consilier eu pot să spun 

că am toate datele de intrare în infrastructura județeană și când spun că nu am date cu 

privire la deșeurile colectate selectiv din municipiul Târgu Mureș asta este realitatea. 

Dl. consilier Pápai : - Adică doriți să spuneți că Sylevy colecta selectiv și nu 

depunea selectiv? 

Dna. director Toth : - Eu nu doresc să interpretez ceea ce am spus. 

Dl. consilier Pápai : - Păi eu așa înțeleg. 

Dna. director Toth : - Fiecare înțelege cum dorește. 

Dl. consilier Papuc : - Doamna Toth a făcut afirmațiile .Noi înțelegem fiecare 

cum considerăm și asta e viața .Mergem mai departe. 

Dl. consilier Pápai : - Nu, nu haideți să terminăm și să clarificăm .Deci, până 

acum firma Sylevy a depus selectiv gunoi în numele U.A.T. Târgu Mureș sau nu? 

Dna. director Toth : - Ceea ce am menționat că există o stație de sortare în 

cadrul infrastructurii județene care se află la Cristești .Toate cantitățile care intră acolo, 

pe fiecare gram primim raportate la A.D.I. Ecolect Mureș și urmărim trasabilitatea. 

Ceea ce înseamnă de la colectare până la reciclare, valorificare .Noi date cu privire la 

Târgu Mureș nu le avem. 

Dl. consilier Pápai : - Atunci reformulez .Firma Sylevy nu a folosit stația de 

colectare de la Cristești? 

Dl. consilier Papuc : - N-am înțeles domnul Pápai, mai repetați vă rog. 

Dl. consilier Pápai : - Firma Sylevy nu a folosit până acum stația de colectare 

de la Cristești ?S-a înțeles întrebarea?  

Dl. consilier Papuc : - S-a înțeles, s-a înțeles. 

Dna. director Toth : - Nu am înțeles, scuzați-mă. 

Dl. consilier Pápai : - Și răspunsul? 

Dl. consilier Papuc : - Nu ați înțeles? Domnul Pápai întreabă dacă până acum 

societatea Sylevy a folosit sau nu stația de sortare de la Cristești .Asta a întrebat. 

Dna. director Toth : - De la stația de sortare Cristești nu am primit date cu 

privire la cantități reciclabile din municipiu. 

Dl. consilier Pápai : - Atunci mai am o singură întrebare și v-am lăsat .Ce     

s-a întâmplat cu deșeurile colectate selectiv din zona de case Târgu Mureș de către 

această societate?  Le-a vândut cumva pe banii lor ,cum adică nu aveți date că le-a 

depus? Unde au dispărut? 

Dna. director Toth : - Dacă îmi permiteți, noi monitorizăm sistemul județean. 

Ce este colectat și intră în sistemul județean pot să vă răspund la date .Ceea ce este extra 

nu am cunoștințe. 

Dl. consilier Pápai : - Adică nu a ajuns în sistemul județean, să înțeleg. 
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Dl. consilier Papuc : - Dar v-a răspuns, domnul Pápai .Dacă nu are date, de 

aici puteți dumneavoastră să trageți concluzii. 

Dl. consilier Pápai : - Da, dar eu aș vrea să tragă concluzii și altcineva nu 

numai eu. 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă aș putea întreba, dacă nu intră în sistemul 

județean unde merge la Sânpaul sau unde ajung acele deșeuri? 

Dl. consilier Papuc : - Acestea nu sunt întrebări pentru ședințe de Consiliu 

local 

Dl. consilier Papuc : - Domnul Kiss vă rog, domnul Pescar era înainte? Mă 

iertați, domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Da, deci este o discuție pe care am purtat-o cu domnul 

Pápai în comisia de buget și aș vrea să vă spun eu mai, să traduc din românește în 

românește despre ce vorbește domnul Pápai că dânsul se pare că-i mai timid .Domnul 

Pápai spune că gunoiul colectat selectiv este sursă de venit .Această sursă de venit, de 

exemplu hârtia este sursă de venit. Cel care colectează hârtia poate să facă venit pe 

buletinul lui și aia nu-i  corect. Ar trebui să facă venit pe buletinul nostru, mă înțelegeți? 

Ce vrea să spună, asta este ideea .Și el spune că societatea care salubrizează colectează 

cu un preț mare gunoiul neselectiv declarat și că ar colecta selectiv și ar valorifica partea 

colectată selectiv și ar face un venit necinstit să zicem așa .De asta întreabă cât gunoi 

selectiv s-a colectat și dacă este sau nu este sau pe cine a depozitat dacă societatea care 

colectează gunoiul nu a vândut cumva pe persoană fizică, mă înțelegeți? Sau pe 

altcineva .Deci, să zicem mai simplu, colectează fier da? Ca țiganii da? Colectează fier 

într-un container separat, sau ca romii da? Colectează separat și îl vând separat și produc 

un venit din deșeuri pe care practic nu-l deduc din prețul gunoiului, asta este o problemă 

pe care eu cred că am lămurit cam despre ce e vorba, mai simplu .Punctul doi este vorba 

dacă societatea respectivă nu culege în pierdere? Păi culege în pierdere pentru că așa   

s-a angajat și asta spun demult .Cum i-a ajuns societății acesteia Brantner prețul așa de 

bun? Pentru că au subevaluat nevoia de utilaje și de persoane necesare colectării 

gunoiului și au ajuns la un preț inferior prețului pe care îl plătește societatea pentru 

colectarea gunoiului și este în pierdere dar nu-i vina noastră că s-a angajat la o licitație 

să culeagă gunoi în pierdere .Noi am venit cu un ajutor să-i spunem, măi frate culegi 

gunoi în pierdere, hai să reziliem contractul adică să constatăm nulitatea contractului pe 

care tu nu-l poți duce la îndeplinire și să vedem ce facem pentru o perioadă,  mai 

colectezi și găsim pe unul care poate colecta la prețul la care s-a angajat .Pentru că     

într-adevăr cu 28 de mașini din câte am înțeles nu poate colecta pe zona 2, câtă vreme 

celălalt a colectat cu 62 de mașini și cu mult mai mult personal. Calculând la 28 de 

mașini sigur că prețul i-a devenit nereal și el trebuie să se încadreze în preț și din cauza 

aceasta este tot acest scandal cu gunoiul. Nu o să poată colecta și am spus și când am 

avut ședința cu domnul primar, domnule nu va putea să reziste la ce s-a angajat, mai 

devreme sau mai târziu crapă pisica și va trebui tot noi să o înmormântăm .Vă 

mulțumesc. 
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Dl. consilier Papuc : - Domnul Kiss. 

Dl. consilier Kiss : - Mulțumesc. Problema gunoiului este o problemă destul 

de gravă și mai ales, mulți au mai repetat-o, noi am plătit un avans, adică cetățenii de 

fapt și e mai interesant dacă este plătit un avans. Odată că operatorul nu poate să-și facă, 

să colecteze de fapt gunoiul menajer și dacă mai vorbi,  unde este curățenia de toamnă? 

Deci el nici măcar menajerul nu poate să-l colecteze, deci nu știu de ce tot insistăm că 

va face  că nu va face, a demonstrat de câte luni că el n-o poate face și încă o întrebare 

interesantă. Dacă el n-o poate face și a creat această situație haotică, de ce nu l-am 

amendat până când îi confiscam toate mașinile și se alegea și municipalitatea cu nu știu, 

alea 28 de mașini, fiindcă putea poliția locală să-i dea cel puțin 100 de amenzi pe zi .Și 

să nu uităm încă, mai are încă, dacă au existat procese verbale de constatare mai avem 

timp de 6 luni să-i putem aplica aceste amenzi. Îi luăm mașinile, avem și noi mașini, 

uite cei de la serviciu de peisagistică, de la sere mai pe scurt, s-ar bucura să le aibă. 

Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc : - Mulțumesc și eu. Domnul Șarlea. 

Dl. consilier Șarlea : - Da, deci concluzia acestei zile este că ne-a fost furat 

gunoiul. Pentru prima dată în România s-a furat gunoiul care putea fi colectat selectiv. 

Doamna director ,v-am întrebat cât a facturat dacă știți? 

Dna. director Toth : - Chiar îmi venea în minte că nu v-am răspuns. Încă nu 

au facturat operatorul, el trebuie să transmită prima dată documentele de trasabilitate și 

de colectare care este verificat de colegii mei și în urma raportului respectiv poate emite 

operatorul factură. Deocamdată nu a emis nici o factură. 

Dl. consilier Șarlea : - Deci, concluzia este că merge în pierdere, am înțeles. 

A luat acel gunoi și l-a vândut undeva să-și asigure cheltuielile, e bine. Deci noi 

colectăm selectiv, punem în saci pe fiecare culoare, acum dacă l-a dus în altă parte aia 

e. Voiam să vă întreb doamna director dacă și Ecolect-ul a dat vreo sancțiune? 

Dna. director Toth : - Noi ,sancțiunile le putem da în limita statutului și a 

contractului. A primit operatorul sancțiuni contractuale inclusiv pentru perioada în care 

a fost prelungită perioada de mobilizare. 

Dl. consilier Șarlea : - Ok și voiam să vă întreb, că urmează o ședință mă 

gândesc. Ce deznodământ credeți că va avea acea ședință? 

Dl. consilier Papuc : - De A.G.A. ADI Ecolect vă referiți? 

Dl. consilier Șarlea : - Da, la ADI Ecolect. 

Dna. director Toth : - Deocamdată eu pot să spun că suntem în perioada de 

analiză. Ceea ce am exprimat că sunt disfuncționalități foarte multe constatate în 

monitorizare, care sincer este interesant de interpretat. 

Dl. consilier Șarlea : - Atunci acea hotărâre cu colectarea pe metri cubi ,pe 

tone ,acum se modifică și va fi tot în metr cubi? 

Dna. director Toth : - Dacă vă referiți la calculele respective. 

Dl. consilier Șarlea : - Am văzut din septembrie este acel ordin. 
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Dna. director Toth : - Pe metri cubi privind taxa este impus de lege această 

modificare. Dacă verificați Ordinul A.N.R.S.C. 640. 

Dl. consilier Șarlea : - Și atunci trebuie să anulăm acea hotărâre sau aceasta? 

Dna. director Toth : - Nu, este o modificare care trebuie pus în aplicare. 

Dl. consilier Șarlea : - Bine, mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc : - Mulțumesc și eu. Domnul Mureșan. 

Dl. consilier Mureșan : - Am o întrebare pentru doamna Toth. Plecând de la 

ce a spus domnul Radu Pescar, practic el a pus degetul pe rană, am impresia că acest 

caiet de sarcini a fost făcut subevaluat. Practic, firma care a venit a acceptat un preț prea 

mic pentru acest serviciu și știți eu mai am amici și foști colegi de clasă care sunt 

consilieri locali prin Bihor, în Oradea, Bolojan, Parțium îi cunoaștem și voci din popor 

mi-au spus că prețul în Oradea este mult mai mare, că există firme din Bihor și din 

Debrecen care colectează, o asociație de firme care fac acest serviciu acolo în Occident 

la Oradea și când au văzut prețul din Târgu Mureș au zis că ei nu se bagă în Târgu Mureș 

pentru că este un preț prea mic și încep să am suspiciuni când văd aici un fel de 

monstruoasa coaliție ,ca pe vremea lui Cuza, ști, toată lumea voia să scape de Brantner. 

Încep să am suspiciuni că a fost făcută intenționat chestia asta, că cineva a subevaluat 

ca cel care e suficient de fraier să accepte acest lucru să dea chix și după aia să putem 

să dăm noi un contract cui vrem noi. Acum, dacă sunteți aici vreau să-mi spuneți, să mă 

convingeți că nu e așa. Să-mi spuneți, ați verificat prețul de la Oradea, de la Ciuc, noi 

cum suntem așa la centrul de greutate, ați verificat prețul acolo pe tonă și dacă noi ne 

încadrăm acolo? 

Dna. director Toth : - Domnul consilier, trebuie să mă întorc puțin în istorie 

ca să vă dau un răspuns complet și pe înțelesul tuturor. După cum știți este un proiect 

finanțat din fonduri europene care are niște limite din care nu poți ieși. La momentul în 

care documentațiile inițiale au fost concepute și scrise și ulterior aprobate nu existau 

date concrete, cântărite de exemplu de la Târgu Mureș sau din județul Mureș dar putem 

să vorbim la nivel național, din acest motiv s-au folosit de niște date statistice. 

Documentația, prima dată a fost aprobată în ședința, întocmită și aprobată de consiliul 

local în anul 2018 , cu prețul respectiv, după care au fost începute licitațiile. La ultima 

licitație a fost actualizare cu datele I.N.S. dar respectând parametrii prevăzuți în 

contractul de finanțare. Licitația a început în anul 2000.. stați că imediat 2021 era, 

scuzați-mă trebuie să refac puțin filmul, deci a fost atribuit contractul de fapt în februarie 

după care a venit un șir lung de contestații. Această perioadă așa a trecut că între timp 

fiecare dintre noi a simțit pe buzunarul propriu modificările economice. Dar contractul 

trebuia încheiat în condițiile atribuirii, adică, când a fost câștigată licitația de operatorul 

respectiv. Pe parcursul licitației nici un operator nu a contestat de exemplu tariful. 

Contestatorii noștri care strigau din tribune, numai din tribune erau. Eu mi-aș fi dorit 

tare mult să depună cineva oficial în SICAP ca să poată fi analizată în mod concret. 

Până ce se strigă numai din tribune că-i mare ,că-i mic, că nu știu ce nu poate fi evaluată 

în mod corect în cadrul unei proceduri. 
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Dl. consilier Mureșan : - Deci spuneți că ar fi putut fi un operator care să 

pună în SICAP un preț mai mare. 

Dna. director Toth : - Care să pună solicitare de clarificare, care să depună 

contestație, toți ce doriți la documentația care a parcurs transparență totală. 

Dl. consilier Mureșan : - Deci totuși ,pentru curiozitatea mea, dacă 

comparăm, așa, raportat cu regula de 3 simplă ,populația zonei unde se află Oradea, 

populația zonei 2 unde suntem noi și facem așa proporțional, s-a uitat cineva din ADI 

Ecolect cum arată numerele noastre comparat cu numerele lor? 

Dna. director Toth : - Eu recunosc că nu facem astfel de comparații. Fiecare 

județ are specificul lui. Când m-am intersectat cu acest domeniu credeam că așa de ușor 

este, sunt județele și poți să interpretezi copy paste. Din păcate la nivel național au fost, 

nu din păcate, din fericire 34 de proiecte 32 implementate și să nu vă zic că de 40 de 

feluri scuzați-mă dar poate e puțin mult spus, nu există două sisteme asemănătoare sau 

identice. 

Dl. consilier Papuc : - Mulțumim. Domnul Maior. 

Dl. consilier Maior : - Doamna director, am câteva întrebări. Prima ar fi de 

câți ani sunteți director la ADI Ecolect? 

Dna. director Toth : - Începând cu anul 2010. 

Dl. consilier Maior : - Mulțumesc, deci se poate spune că orice întrebare sau 

haideți să spunem undeva la 80% din ceea ce se întâmplă la ADI Ecolect ar trebui să 

cunoașteți sau cunoașteți. Da. Prima întrebare se pare că nu v-ați amintit-o atunci când 

am pus-o, a fost, dacă s-a trimis aceeași adresă la toate U.A.T.-urile din zona 2 în ceea 

ce privește mărirea taxei de salubrizare? Da sau nu. Sau dacă nu cunoașteți, poate a 

trimis altcineva adresa, între timp am primit-o și o pot , dacă doriți v-o pun ca să vedeți. 

Dna. director Toth : - Dacă îmi permiteți vă dau un răspuns concret. În luna 

noiembrie noi deja am început să lucrăm pe taxă, pentru că știm vine anul următor și 

trebuie comunicat. 

Dl. consilier Maior : - Întrebarea era, ați trimis? Da sau nu doamnă? Mie îmi 

place să fiu foarte scurt, chiar nu vreau să-i rețin nici pe colegi, văd că sunt un pic agitați. 

Dna. director Toth : - Nu ați zis numărul adresei respective ,de aceea vă spun 

așa mai complex, da, s-a trimis o adresă în urma unui rezultat cu privire la taxă. 

Dl. consilier Maior : - Mărită sau ? 

Dna. director Toth : - S-a și revenit foarte urgent la adresa respectivă datorită 

modificărilor legislative și urmează să vă recomunicăm toată documentația zilele 

următoare. 

Dl. consilier Maior : - Mulțumesc mult. Deci pentru la anul vom avea o altă 

taxă mărită în ceea ce privește salubritatea? Da sau nu? Dacă e da e da , dacă nu e nu. 

Dna. director Toth : - Dacă domnul președinte îmi permite nu spun numai 

da sau nu, ci explic. 

Dl. consilier Papuc : - Vă rog. 

Dl. consilier Maior : - Să-mi explicați ceea ce eu cunosc doamnă. 
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Dna. director Toth : - Orice taxă se calculează raportat la: număr locuitori, 

cantitate de deșeuri, tarife aplicate în fiecare contract, cantități reciclabile, reziduale, 

reciclate, tratate, este un calcul foarte complex care este afectat de orice modificare 

economică, financiară, socială tot ce doriți. 

Dl. consilier Maior : - Da sau nu? 

Dna. director Toth: - În acest context, în fiecare an se face calculul pe baza 

datelor actuale. Anul curent , în anul 2022 au fost modificări ale tarifelor la 

infrastructură în urma modificărilor tuturor componentelor, inclusiv combustibilul. Din 

acest motiv toate aceste modificări au afectat inclusiv nivelul taxei care anul următor o 

să cuprindă toate aceste modificări și va fi comunicat spre aprobare tuturor. 

Dl. consilier Maior : - Deci, va fi mai mic, să înțeleg din toată povestea asta 

care ați făcut-o sau mai mare? 

Dna. director Toth: - În contextul în care s-a modificat prețul 

combustibilului, energiei și tot ce vreți nu cred că poate fi mai mic decât anul trecut 

Dl. consilier Maior : - Bun, am reușit cumva să scot un răspuns de la 

dumneavoastră, mulțumesc. E prima întrebare. 

Dna. director Toth: - Cu plăcere. 

Dl. consilier Maior : - Dacă și la celelalte tot așa o să continuați cred că o să 

stăm până dimineață. Bine, deci crește, bun. O altă întrebare. Ați verificat, sau cele două 

persoane, v-am văzut la televizor că ați spus că aveți doar două persoane care pot să 

verifice dacă se colectează gunoiul de pe raza municipiului Târgu Mureș, dacă au cântar, 

dacă aveți pe GPS pe telefon unde merg mașinile și întrebarea este foarte simplă și 

răspunsul mi-aș dori să fie tot simplu. Dacă doriții să mai stăm o jumate de oră, mai 

stăm o jumate de oră la răspuns. Ați verificat dacă mașinile au cântar și dacă se 

cântărește la ora actuală gunoiul? 

Dna. director Toth: - Da, da. 

Dl. consilier Maior : - Ați verificat, aveți procese verbale da? 

Dna. director Toth: - Domnul consilier, orice activitate de monitorizare se 

concretizează și în procese verbale. 

Dl. consilier Maior : - Deci, Sergiu te rog nu te băga că nu m-am băgat peste 

nimeni, te rog frumos. 

Dl. consilier Papuc : - Dar nu mă bag. Numai vreau să vă rezumați. 

Dl. consilier Maior : - Păi asta încerc și eu. Am 10 întrebări, să-mi dea 

răspunsurile.  

Dl. consilier Papuc : - Eu știu dar să vă rezumați că avem și altele. 

Dl. consilier Maior : - Da, am întrebat, ați făcut proces verbal, dau sau nu? 

Dl. consilier Papuc : - Ok, bun, mai departe. 

Dna. director Toth: - Cu privire la cântărirea deșeurilor? 

Dl. consilier Maior : - Da. Sunt? Ați fost în control? Asta am înțeles. Dacă 

ați fost în control înseamnă că ați făcut proces verbal, înseamnă că mașinile au cântar și 

că se cântărește astăzi gunoiul pe care l-am plătit sau îl vor plăti firmele. 
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Dna. director Toth : - Colegii mei au fost pe teren, monitorizează și aceste 

date vor fi regăsite în procesele verbale. 

Dl. consilier Maior : - Răspuns, există proces verbal, da sau nu? 

Dna. director Toth: - Toate procesele verbale care au fost făcute sunt la 

monitorizare, sincer nu cunosc toate. 

Dl. consilier Maior : - Un proces verbal doamnă. Există un proces verbal? 

Unul singur există? Nu   v-am spus toate, unul. 

Dna. director Toth: - Domnul consilier, noi monitorizăm 7, scuzați-mă, 10 

contracte. 

Dl. consilier Maior : - Mulțumesc mult, o mașină de pe raza municipiului 

Târgu Mureș la care plătesc târgumureșenii, aveți proces verbal? Da sau nu? E grea 

întrebarea domnilor consilieri? Chiar întreb avioane? 

Dna. director Toth: - Domnul consilier, verificăm și vă dăm un răspuns. 

Dl. consilier Maior : - Am înțeles, deci nu aveți. Bun, mergem mai departe. 

Dl. consilier Papuc : - Următoarea întrebare. 

Dl. consilier Maior : - La ora actuală se colectează gunoiul de pe raza 

municipiului Târgu Mureș conform licitației care a fost făcută și a programului? 

Dl. consilier Papuc : - Declar că nu. Nici nu are rost să vă răspundă. Declar 

că nu se face. 

Dl. consilier Maior : - Haideți domnule președinte. 

Dl. consilier Papuc : - Declar că nu se face. 

Dl. consilier Maior : - Pentru că eu înregistrarea asta trebuie să o folosesc în 

instanță. 

Dl. consilier Papuc : - Dar eu v-am înțeles domnul Maior, dar v-am zis cu 

timpul na. 

Dl. consilier Maior : - Haideți să vedem, nu spuneți dumneavoastră, să spună 

doamna, că a semnat și semnează în fiecare zi și trimite în control și face procese 

verbale. 

Dl. primar Soós : - Nu suntem în instanță, haideți că avem încă 30 de puncte 

pe ordinea de zi. 

Dl. consilier Maior : - Întrebare răspuns da sau nu doamna președinte? 

Dl. consilier Papuc : - Vă rog haideți 

Dl. primar Soós : - Vă rugăm să vă rezumați și să continuăm ședința. Nu 

suntem la tribunal, vă rog frumos. 

Dna. director Toth: - Actualmente nu sunt respectate toate obligațiile. 

Dl. consilier Maior : - O altă întrebare. Se colectează selectiv gunoiul pe raza 

municipiului Târgu Mureș? 

Dl. consilier Papuc : - Răspundeți. 

Dna. director Toth: - Da. 

Dl. consilier Maior : - Selectiv. Bun. 

Dl. consilier Papuc : - Următoarea întrebare. 
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Dl. consilier Maior : - Bun. Dacă se colectează selectiv înseamnă că noi 

suntem.. 

Dna. director Toth: - Da. Din datele pe care le avem putem. 

Dl. consilier Maior : - Unde doamnă? Că eu așa ceva n-am văzut în viața 

mea. 

Dna. director Toth: - Fără nici o problemă eu pot să vă pun la dispoziție 

datele de la infrastructură. Trebuie să ne uităm la cantități. 

Dl. consilier Maior : - Păi da uitați-vă afară ce-i în drum doamnă și cum 

ridică, vă dau eu filmări dar nu-i o problemă, mă abțin ,gata. 

Dl. consilier Papuc : - Bun, vă rog. Următoarea întrebare. 

Dl. consilier Maior : - Ați spus așa, că în această perioadă au apărut 

disfuncționalități. Întrebare, dacă târgumureșeanul a plătit la începutul anului la 

primărie, la primarul ăsta care stă în fața noastră. 

Dl. primar Soós : - Nu la primarul ăsta domnul Maior, nu ziceți iar minciuni, 

vă rog. 

Dl. consilier Maior : - Ce disfuncționalități există la ora actuală încât 

dumneavoastră nu puteți doamna președintă sau doamna director, să ieșiți cu tot 

efectivul afară de dimineața până seara și să rezolvați odată problema târgumureșenilor, 

care repet, au plătit doamnă. V-am văzut că sunteți foarte, cum să vă spun, ieșită așa din 

termenii normali. 

Dl. consilier Papuc : - Următoarea întrebare. 

Dl. consilier Maior : - Întrebarea este, de ce la ora actuală nu ieșiți în stradă 

împreună cu echipele de monitorizare, împreună cu primarul, împreună cu cei de la 

A.D.P. de la noi pentru că au obligația și ei să iasă la fața locului. 

Dl. primar Soós : - Sunt în afară domnul Maior. 

Dl. consilier Maior : - Să controleze, și să remedieze. 

Dl. primar Soós : - Sunt controlați, sunt făcute procese verbale. 

Dl. consilier Maior : - Domnul primar, din nou nu vorbesc cu dumneavoastră, 

eu nu știu ce-i cu dumneavoastră. 

Dl. primar Soós : - Domnul Maior, aveți 1 minut la dispoziție, de 10 minute 

vă ascult și am de lucru, nu vreau să stau aici toată ziua. 

Dl. consilier Maior : - Nu trebuie să stați, că dumneavoastră sunteți invitat 

aici nu sunteți obligat. 

Dl. primar Soós : - Știu foarte bine dar vreau să mai anunțăm ceva și vă rog 

frumos să vă rezumați la timpul dumneavoastră . 

Dl. consilier Maior : - Dacă doriți rămâneți dacă nu, nu. 

Dl. primar Soós : - Regulamentul nu prevede aici să faceți interogatoriu. 

Dl. consilier Maior : - Eu am o întrebare pe care o adresez doamnei pe care 

dumneavoastră o țineți în spate de atâta timp. 
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Dl. primar Soós : - Dar haideți că facem o întâlnire separată, vă invit la 

ședința ADI Ecolect, mâine avem ședință la 10:30, veniți și puneți întrebările, aici lăsați 

consiliul să lucreze. 

Dl. consilier Maior : - Păi nu vreau nici o întâlnire separată, eu vreau să-mi 

răspundă doamna de ce nu face lucrul ăsta. 

Dl. consilier Maior : - Domnul primar , vă rog frumos lăsați-mă , să pot să 

pun întrebări. 

Dl. primar Soós : - Nu pot să vă las, că ați depășit, regulamentul l-ați încălcat 

domnul Maior și vă rog frumos să vă conformați regulamentului. 

Dl. consilier Maior : - Încă odată, dumneavoastră nici nu cunoașteți 

regulamentul, atât timp cât discutăm cu altcineva și punem întrebări nu discutăm. 

Dl. primar Soós : - Domnul Maior, aveți de respectat un regulament, știu că 

nu vă place să respectați regulamentele, dar 

Dl. consilier Maior : - Domnul primar, din nou vă spun, calmați-vă, nu 

cunoașteți regulamentul, vă rog mult. 

Dl. primar Soós : - Eu sunt calmat, eu sunt calmat domnul Maior. 

Dl. consilier Maior : - Atunci lăsați-mă să pun întrebările, domnul președinte 

de ce îl lăsați? 

Dl. primar Soós : - Ați depășit 1minut, 2 minute, așteaptă domnul Pescar, 

domnul Șarlea. 

Dl. consilier Maior : - Știți că nu este regulamentar. 

Dl. consilier Papuc : - Dar eu știu. 

Dl. consilier Maior : - Păi dacă știți de ce nu-i spuneți că habar nu are că nu 

citește regulamentul. 

Dl. consilier Papuc : - Bine, dar.. 

Dl. consilier Maior : - N-am vrut , n-am vrut, n-am vrut.. bun. 

Dl. consilier Papuc : - Dar regulamentul ne mai spune că avem 1 minut în 

replică și gata , s-au epuizat, s-au epuizat aceste minute. 

Dl. consilier Maior : - Mai am o singură întrebare și dacă vreți să părăsiți 

ședința, părăsiți-o nici o problemă. Mai am o singură întrebare. 

Dl. consilier Pápai  : - Nu se înțelege nimic când vorbiți deodată. 

Dl. primar Soós : - Atât aș dori să vă anunț că mâine o să fie ședință de îndată 

pentru că s-a reziliat contractul stradal și va trebui să intrăm în procedură de urgență, 

da? Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc : - Haideți că facem o pauză de 5 minute și revenim ,10 

minute. 

 

PAUZĂ 

 

Dl. consilier Maior : - Mulțumesc mult, ce să zic, îi doresc sărbători fericite. 

Dl. consilier Papuc : - Domnul Pescar. 
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Dl. consilier Pescar : - Da, să vă mai spun eu încă o chestie cu degetul pe 

rană cum zice domnul Mureșan. Deci ,să mai punem o dată degetul în aceeași speță. 

Lumea are aici o întrebare pe care o am și eu pentru practica românească generalizată 

la licitațiile cumva cu câștigători favorizați să zicem așa, ca să-i zic frumos. Deci în 

general practica în România era ca să vină cu un preț foarte mic cel care trebuia să 

câștige licitația, după care să se facă o analiză, exact cum zicea doamna director și să se 

constate că nu se poate încadra în cantități pentru că dânsa zice că anual se face analiza 

cantităților. Asta este o șmecherie guvernamentală care s-a folosit la autostrăzi, s-a 

folosit că prea pământul nu-i prea cum s-a crezut, că ne trebuie întărituri și se face o 

reanaliză a prețului și atunci împăcăm toate părțile și ce zice domnul Maior și ce zice 

doamna director și ce simțim noi și părerea mea e că nu este fairplay așa din punct de 

vedere concurențial. Adică, vi, dai un preț care ști că nu poate fi bătut de nimeni, este 

sub preț, urmând ca să te bazezi pe o bunăvoință a celui care ce să-i zic, îl deservești, 

ca să nu-i zic altfel și după o vreme să te înțelegi cu el și să constatați împreună că prețul 

nu-i bun și trebuie modificat și să intri în preț în timpul contractului, câtă vreme nu ți   

l-ai asumat la începutul contractului prin licitație, concurențial. Aici este frica noastră 

și aici este, cum să zic, este o chestiune care nimeni nu vrea să spună, toată lumea se 

codește. Eu v-o spun verde în față, asta este problema, domnule vi, licitezi sub preț, 

după care negociezi prețul în următoarea jumătate sau următorul an și te încadrezi în 

preț pentru o lungă perioadă de timp și îți cumperi și mașinile necesare și același lucru 

a încercat această societate la Sibiu și n-a ținut. Același lucru a făcut, adică s-a dus sub 

preț după care a cerut o actualizare a prețului în funcție de condițiile concrete de 

colectare, adică ei calculul respectiv este clar că au făcut o colectare subdimensionată  

și au zis cum zice dânsa, că pe cetățean este atâta kilograme pe săptămână, pe lună, așa. 

Acum la sfârșitul anului o să se ajungă la o remăsurare a cantităților și o să zică domnule 

ne-am înșelat în Târgu Mureș, de fapt nu este 00,3 kg pe zi pe cetățean este de 0,7 kg 

pe zi pe cetățean ,deci trebuie să ajustăm prețul și cel care ,prestatorul să beneficieze de 

o majorare de preț pentru ca să nu intre în pierdere și să se poată încadra în tarif și să-și 

continue contractul. Este o practică des folosită în contractele publice în România, nu 

este o mirare, de asta am spus eu că ar trebui de urgență constatată încetarea de drept a 

contractului pentru că mi se pare că practica încercată este necinstită să zic așa, ca să 

zic frumos, față de ceilalți competitori care puteau să ne ofere servicii concurențiale la 

un standard pe care noi îl dorim pentru orașul Târgu Mureș. Vă mulțumesc. 

    Dl. consilier Papuc : - Mulțumesc și eu , domnul Șarlea. 

Dl. consilier Șarlea: - Da, mulțumesc, cred că putem să tragem o concluzie 

foarte bună după ce am dezbătut atâta colectarea gunoiului și cred că putem să spunem 

că noi cetățenii facem colectare selectivă până la poartă și apoi ne dispare gunoiul 

selectat, mă rog, cel care s-ar putea recicla. Eu aș fi vrut să o mai întreb pe doamna 

director o chestiune care cred că este foarte importantă că nu cred că s-a făcut o analiză. 

Noi cetățenii, am plătit la începutul anului sau mă rog când s-a plătit o taxă. S-a adunat 

o sumă, eram curios, banii aceștia ajung pentru colectarea gunoiului până la finalul 
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anului? Nu ajung? Punem de la buget, suplimentăm de la buget? Adică , cred că trebuia 

să fie, nu? Să știm, s-au colectat 50 milioane de lei și s-au facturat 40. Mai avem o lună, 

ne ajung banii? Nu ne ajung. Sylevy a facturat înainte dar de o vreme încoace nu s-a 

mai facturat, adică și ăsta era un aspect foarte important, că pe baza acestui rezultat știm 

ce facem și la anul, adică acea taxă ar ajunge per general pentru colectare sau nu? 

Domnul Maior zicea de acest regulament, domnul administrator mai este pe aici? Să ne 

spună, avem regulament nu avem? Vine cu un H.C.L. să avem un regulament pentru 

acea taxă la juridice? Pentru că e important. Nu-i? 

Dl. consilier Papuc : - Nu mai este nimeni. 

Dl. consilier Șarlea: - Am înțeles, deci am rămas noi între noi. Am înțeles, 

bine, deci poate că vine la următoarea sau nu știu, pune în consultare publică pentru 

regulament. Trebuia să pună în consultare publică să funcționăm corect. 

Dl. consilier Papuc : - Dar materialul nu se referă doar la taxa specială pentru 

salubritate că și la taxele...da. Atunci o să-l votăm în formă inițială. Mai este domnul 

Pápai, am uitat de domnul Pápai ,da și mi-a zis. Vă rog domnul Pápai. 

Dl. consilier Pápai : - Da, acum nu știu, o să meargă ca și interpelare dacă nu 

mai este cine să îmi răspundă. În 21 noiembrie A.D.I. Ecolect a luat o decizie ca să-i 

acorde operatorului 30 de zile să se conformeze parcă, după care se reziliază contractul. 

Acum ,din cunoștințele mele juridice, aceste 30 de zile încep să curgă din momentul în 

care a intrat în posesia celui avizat. Eu asta aș dori să aflu , dacă i s-a trimis măcar , la 

ce adresă și la ce dată? Dacă avem o confirmare de primire, ceva de genul acesta, pentru 

că toată lumea vorbește de 21 decembrie , dar sigur nu este 21 decembrie pentru că nu 

avea cum să. Mulțumesc frumos. 

Dl. consilier Papuc : - Doamna Frunda vă rog. 

Dna. consilier Frunda : - Strict procedural, cu amendamentele, dacă am 

înțeles bine sunt trei amendamente așa-i? Puteți domnule președinte să ne prezentați 

cele trei amendamente? 

Dl. consilier Papuc : - Din păcate amendamentul pe care l-a formulat domnul 

primar nu-l am, menținerea taxei la nivelul.. 

Dna. consilier Frunda : - Amendamentul domnului primar, dacă am înțeles 

bine se referă la menținerea taxei la prețul de anul acesta. 

Dl. consilier Papuc : - Da , așa a zis. 

Dna. consilier Frunda : - Da. 

Dl. consilier Papuc : - Celelalte două sunt.. 

Dna. consilier Frunda : - Da 2023, noi acum adoptăm taxele ADP pentru 

anul 2023, dacă le includem pe lista aceasta, bănuiesc că dacă, bănuiesc că asta se va 

întâmpla procedural, domnul președinte? 

Dl. consilier Papuc : - Da, acum discutăm despre tarifele juridice pentru 

noncasnici, acesta era scopul amendamentului, pentru persoanele fizice dacă se va mări, 

acolo va fi altă hotărâre, altă hotărâre care nu ține, care nu ține de aceasta, acestea sunt 

taxele speciale pe care le percepe ADP-ul și taxele pentru utilizatorii noncasnici pentru 
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persoane juridice. Practic, hotărârea pe care am adoptat-o în 18 noiembrie ,transpusă la 

nivelul taxelor pe 2023, practic e aceeași sumă, din ce am înțeles eu că a citit domnul 

primar. Acum, dacă se discută despre acel regulament de instituire a taxei, aici putem 

să avem o discuție, de regulamentul de instituire a taxei, aici putem să avem o discuție, 

dacă e necesar sau nu e necesar, da. 

Dl. consilier Șarlea: - Doamna secretar ce zice despre regulament? 

Dl. consilier Papuc : - Da, vă rog doamna secretar ce ziceți? 

Dl. consilier Șarlea: - Doamna secretar? 

Dl. consilier Papuc : - A zis că nu are cunoștință. 

Dl. consilier Șarlea: - Am înțeles, dar e necesar sau nu? Tot n-are cunoștință? 

S-a pierdut cunoștința, am înțeles. 

Dl. consilier Papuc : - Da, vă rog domnul Pescar, haideți. 

Dl. consilier Pescar: - Dragi colegi, noi ne punem într-o situație foarte 

periculoasă, dacă nu ajungem la o hotărâre în speța asta. 

Dl. consilier Papuc : - Normal 

Dl. consilier Pescar: - Aveți grijă că dăm posibilitatea prestatorului să-și bată 

joc de noi așa cum scrie cartea și să ne ia banii ca la proști, pentru că prevederea 

contractuală, dacă noi nu putem face contracte pe persoană juridică prevederea 

contractuală este drastică, este  nu știu, 3000 de lei pe metru cub, cam așa ceva, deci     

i-am rezolvat pierderea dintr-un pix. Noi trebuie să fim conștienți și să o înghițim fără 

apă și dacă trebuie să facem regulament pentru taxe, facem o ședință de urgență și o 

facem, că dacă nu ne pun ăștia la punct cum n-am văzut și câștigă și în instanță. Asta 

trebuie făcut. 

   Dl. consilier Papuc : - Eu zic să nu luăm nici o decizie astăzi pe acest proiect. 

Să facem ședință de îndată mâine. 

   Dl. consilier Pescar: -  Fără discuție, nu trebuie să intrăm în pericolul ăsta. 

   Dl. consilier Papuc : -  Da .Pentru punctul 1 avem, pentru, dacă se reziliază și 

va trebui să votăm altă procedură de urgență și acolo avem nevoie de o hotărâre, pentru 

stradal și zic atunci să nu discutăm azi, eu propun amânarea acestei hotărâri pentru că 

riscăm. Da, solicit amânarea. 

    Dl. consilier Pescar: - Da, amânare. 

    Dl. consilier Pápai: - De acord. Eu am zis să ținem joi ședința. 

Pentru:-  17 voturi (16 în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, dl. Mureșan , dl. Pui -nu a votat 

Hotărârea a fost amânată. 

 

Punctul nr. 15 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind aprobarea unor taxe speciale percepute de 

Serviciul Logistică „Biroul de scris și copiat acte„ pentru anul 2023 
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Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 20 voturi (17 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo -pentru  , Suciu- pentru, dl. Mureșan -nu a votat 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 16 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind stabilirea cuantumului taxelor speciale pe anul 

2023 percepute prin Serviciul Public Comunitar de Evidență a Persoanelor Târgu 

Mureș, 

Dl. consilier Papuc: - Toate comisiile au fost de acord, la vot. 

Pentru:- 19 voturi (16 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 2 voturi (Maior C. ,Moldovan C.) 

Pápai- pentru, Szabo -pentru , Suciu- pentru 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 17 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind aprobarea nivelurilor unor taxe pentru emiterea, 

completarea și modificarea avizelor de funcționare pentru desfășurarea unor activități 

economice, a autorizațiilor de funcționare pentru unități de alimentație publică, precum 

și a autorizațiilor pentru executarea serviciului de transport în regim de taxi pentru anul 

2023 

Dl. consilier Papuc: - La vot, vă rog. 

Pentru:- 18 voturi (16 voturi în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 2 voturi (dl. Maior C. dl. Moldovan C.) 

Szabo -pentru , Suciu- pentru 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 18 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre  privind aprobarea taxelor  pentru  anul  2023 percepute 

de către Administrația Grădinii Zoologice și a Platoului Cornești 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Berecki.  

Dl. consilier Berecki: - Vă mulțumesc.  Având în vedere adresa primită ca și 

informare în noiembrie a unuia dintre prestatori, propun un amendament în tabel la taxe 

la punctul 4.6 să fie 10 lei tariful în loc de 30 cum este acum, mărirea a fost exagerată 

și. 

Dl. consilier Papuc: - Am înțeles, domnul Pescar. 
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Dl. consilier Pescar: - A pornit, nu a intrat în viteză ambreiajul. Eu mă uit și 

nu-mi vine să cred, dumneavoastră vă vine să credeți? Vă dați seama că dumneavoastră 

vreți să cereți pentru metru pătrat de teren 62 de euro pe lună? Eu n-am chirii din acestea, 

nici la bănci nici la, că văd că nu există chirii din acestea la orice spațiu oricât de modern 

ar fi. Oameni buni, 62 de euro pe metru pătrat pe lună pentru teren la pădure. Păi ce să 

fac cu  un amendament? Și de anul trecut a fost foarte mari. Eu consider.. 

Dl. consilier Papuc: - Dar nu ne certați. 

Dl. consilier Pescar: - Dar nu, dar nu, dar mă enervează când văd chestia asta. 

Dl. consilier Papuc: - Nu ,dar am înțeles și eu sunt așa nervos de felul meu, 

dar faceți un amendament. 

Dl. consilier Pescar: - Ok, amendamentul este ca toate taxele să rămână la 

valoarea anului 2022 cel mult că și acolo au fost mari. E groaznic, ca și cum le-am spune 

domnule închidem pădurea nu mai intrați, câtă vreme noi, știți că la căsuța din pădure 

nu am mai încasat nimic, nici nu putem executa nici nu putem face nimic, ăla stă acolo 

pe gratis și pe toți ceilalți îi alungăm și scădem la jocuri mobile , carturi cu pedale care 

e cea mai mică dintre toate. Eu zic că această hotărâre e făcută în detrimentul 

funcționării orașului și a Platoului și a tot, e incredibil să pui tu 62 de euro pe metru 

pătrat pe teren. Da, deci am un amendament, toate taxele percepute de Administrația 

Grădinii Zoologice să rămână la nivelul anului 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Haideți punctual domnul Pescar că sunt și taxe noi. 

Dl. consilier Pescar: - Nu, nu, nu, taxele percepute de .. 

Dl. consilier Papuc: - Nu putem vota în bloc. 

Dl. consilier Pescar: - De ce nu putem vota ? 

Dl. consilier Papuc: - De ce nu putem vota în bloc? Un amendament nu poți 

să spui toate taxele, trebuie să spui domnule, aia se reduce de la până la, aia până la 

până la. 

Dl. consilier Pescar: - Nu ,să rămână exact cum a zis și domnul primar la 

salubrizare. Deci domnul primar a zis la salubritate să rămână la nivelul anului 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Și a citit, avem amendamentul aici și la citit, îl avea. 

Dl. consilier Pescar: - Da, bun dar eu nu-l am amendamentul ca să-l citesc eu 

vă spun așa, amendamentul meu sună ca taxele percepute de către Administrația 

Grădinii Zoologice și a Platoului Cornești pentru anul 2023 să fie la nivelul anului 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Da, dar nu pot să introduc în cuprinsul hotărârii așa 

ceva, noi votăm sume aici, noi nu votăm să rămână la nivelul anului.. 

Dl. consilier Pescar: - Dar avem sume la nivelul anului 2022. 

Dl. consilier Papuc: - Na bun și care sunt acelea? 

Dl. consilier Pescar: - Bun , haideți să votăm fiecare sumă. 

Dl. consilier Papuc: - Păi da dar nu putem face așa. 

Dl. consilier Pescar: - Bine și atunci însemnă că în amendament să prind 

fiecare suma? 

Dl. consilier Papuc: - Păi nu? 
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Dl. consilier Pescar: - Bun. Haideți să le citesc atunci. 

Dl. consilier Papuc: - Îl amânăm și pe ăsta? Nu-l amânăm. 

Dl. consilier Pápai: - Păi îl discutăm mâine dacă se poate. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Kiss 

Dl. consilier Kiss: - Mulțumesc .Uităm un lucru ,că orice majorare, exact cum 

a spus domnul Pescar de 62 de euro pe metru pătrat teren, nu există nici măcar cu utilități 

cu tot în zona centrală, eventual în Viena dacă există, dar orice majorare la acel 

comerciant care este acolo se va regăsi în buzunarul cetățeanului. Și atunci, 

comerciantul respectiv , care are 62 de euro ce va putea să facă? Ori va asigura servicii 

foarte scumpe ori de proastă calitate și în același timp incompetența noastră să nu o 

trecem în povara cetățeanului. Casa bunicii, care este închiriată cu 85 de mii de lei pe 

lună, rotund, cu un contract din 2021 august, 2 luni a achitat și îl ținem pe gratis. Dacă 

calculăm din noiembrie până la zi, 1 milion 190 de mii este paguba creată de acea căsuță 

a bunicii, sumă neîncasată, dar neîncasată din vina cui? Cine răspunde pentru 1 milion 

190 de mii neîncasați de primărie? Hai să-i luăm la amărâtul ăla care vinde popcorn 62 

de euro pe lună. Mulțumesc. Nu, sigur nu. Haideți să vă spun, noi gestionăm în jur de 

100 de contracte de închiriere în domeniul privat. Nu există, nu există dacă faci un 

contract notarial să fie executoriu sau să iei un bilet la ordin avalizat, răspunde 

administratorul cu averea personală. Acest contract a fost păgubos gândit, acea 

notificare de reziliere păgubos făcută și executarea prost făcută ca să nu se poată 

executa. Nu degeaba a câștigat în instanță, mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - Da, de acord aici, de acord, așa e. 

Dl. consilier Pápai: - Domnul președinte? 

Dl. consilier Papuc: - Da, domnul Pápai și apoi domnul Maior. 

Dl. consilier Pápai: - Încă un argument scurt. Trebuie să combin cele două 

materiale, deci în materialul următor, în 19, o să votăm 5 lei pe metru pătrat chiria la 

terasă în cetate, față de 312 lei chirie metru pătrat în Platoul Cornești .Mi se pare o 

diferență cam mare. Nu comentez dacă e mare sau nu 312 lei dar diferența este enormă, 

totuși vorbim de Cetatea Târgu Mureș. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: - De acord. Domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Taxa de la platou, am spus-o și în comisie, mi se pare 

exagerată și nici nu are rost să o discutăm aici, trebuie să-i dau dreptate domnului 

Pescar. Un singur lucru nu pot să fiu de acord, cu domnul Kiss, deși rareori se întâmplă 

să nu fim de acord. Atunci când participi la o licitație, are dreptate domnul consilier, 

oferta e ofertă, de aici încolo el putea ca să pună 1 milion de lei, tu nu poți, am participat 

la atâtea licitații, cred că și o parte dintre dumneavoastră, în momentul în care îl 

descalifici că zici că-i prea mare, el a pornit de la 1 leu, nu poți ca să zici. Bun. În ceea 

ce privește actele care au urmat după aceea, dacă știe domnul Zoltan ceva, Kiss, e 

altceva, dar nu cred că primăria are vreun amestec în treaba asta să facă acte și să câștige 

în instanță. În instanță câștigi dacă te aperi bine, dacă ai argumente, dacă există multe 
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lucruri pe care le poți dovedi în instanță. În ceea ce privește licitația nu am ce comenta, 

iar în ceea ce privește tariful, de la 300 de lei la 5 lei, fără comentarii 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Da, deci ce vreau eu să spun despre contractul acesta 

cu căsuța din pădure, eu vreau să vă spun că ,în momentul în care a fost făcut, în care a 

fost spusă suma asta, eu v-am spus, dacă vă aduceți aminte că suma aia nu se va plăti și 

ăla va sta acolo gratuit pentru că primăria nu trebuie să administreze spații și să le dea 

în chirie și să facă contracte, sunt din ăia care știu să facă chestia asta. Să-l lase pe ăla 

care știe să facă , pentru că a făcut un contract care sigur că a fost, vă dați seama , 

primăria, cum sună și face un contract cu picioare strâmbe care, pe care nu-și încasează 

banii. Păi sigur că în zona asta privată sunt tot felul de profitori, dar nu poți fi victima 

unui.. da. Bă frate, nu există nici o scuză când tu îți faci un contract și nu-ți încasezi 

banii ani de zile și instanța îi dă câștig lui ăla. Ce zice instanța? Mă ,dacă ești prost, de 

ce faci contracte? Stai acasă, pune-l pe ăla care știe, dă-i-o, fă ceva, de asta spun că 

spațiile trebuie, primăria nu trebuie să facă afaceri, nu trebuie să facă restaurante, nu 

trebuie să închirieze spații, nu trebuie să închirieze terenuri, nu trebuie nimic. Primăria 

trebuie să-și administreze taxele și veniturile de la bugetul statului și veniturile defalcate 

și prin banii ăștia sa creeze cetățenilor orașului o viață bună, să aibă gunoaie adunate, 

să aibă prețul corect, să aibă preț corect la apă și nu să facă închirieri de spații comerciale 

și să-mi spună aici că 62 de euro pe metru pătrat îi terenul la Platou, terenul și vine 

partea cealaltă, vorba domnului Pápai , terasă gata făcută la cetate 5 lei pe metru pătrat. 

Și la ăsta teren la platou 310 pe metru pătrat. Oameni buni, cântăriți discrepanța și 

cântăriți, nu se poate, ca și cum îți dă un pumn în cap. Bun, ce facem? O amânăm, o 

refacem. Hai să o amânăm dacă nu știm ce facem acum. 

Dl. consilier Papuc: - Eu știu ce facem, haideți domnul Portik. 

Dl. consilier Pescar: - Haideți să cerem amânarea și vedem ce facem, că      

nu-i ok. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Portik, vă rog. 

Dl. viceprimar Portik: - Deci eu asta aș fi vrut să propun, să amânăm, pentru 

că cei care au venit cu propunerea nu sunt aici, nu mă întrebați de ce nu sunt aici, dar 

este și în interesul nostru să avem o argumentare și din partea lor , numai atunci putem 

să luăm o decizie înțeleaptă, deci propun atunci și eu amânarea. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Șarlea, vă rog. 

Dl. consilier Pescar: - Cât de înțelept poți să fi să zici că dau cu 62 de euro 

metru pătrat teren. 

Dl. viceprimar György: -  Da, deci am crescut taxele la ADP și în altă parte 

cu inflația și aici a explodat inflația, deci haideți un pic să fim corecți, asta se poate 

introduce la categoria discriminare față de cei care plătesc acele taxe acolo, este o 

oarecare discriminare, adică din calculele grădinii zoologice consideră că pentru acel 

spațiu cheltuie mai mulți bani decât anul trecut? De trebuie să triplăm taxa, sau acești 

bani intră în buget și este imperios necesar să crească bugetul atât de tare cu aceste taxe? 
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Dl. consilier Papuc: - Domnul viceprimar György. 

Dl. viceprimar György: -  Aș vrea să depășim puțin momentul dar și o 

rugăminte pentru cei la care le-am amânat materialele, la următoarea ședință să fie în 

sală. 

Dl. consilier Papuc: - Păi nu-i rugăminte, asta era o obligație înainte. 

Dl. viceprimar György: -  În cazul acesta e o rugăminte. 

Dl. consilier Papuc: - Tot rugăm și eu rog la fiecare comisie să vină directorii 

și nu vin. Eu vă rog să-i obligați că de aia sunteți aici .Da? Hai să supunem la vot 

amânarea. 

Dl. viceprimar György: -  Domnul președinte? Grădina zoologică este sub 

Consiliul local 

Dl. consilier Papuc: - Bun, dar aveți pârghii să-l chemați .La vot amânarea. 

Pentru:-  20 voturi (18 în sală) 

Împotrivă:- 

Abținere:- 

Pápai- pentru, Szabo- pentru . 

Hotărârea a fost amânată. 

 

Dl. consilier Papuc: - Înainte să trecem la următorul punct, la punctul 14 

doresc să fac eu niște precizări pentru că am primit un mesaj, ca să restabilim situația 

cu privire la reciclare. Mesajul sună așa: cu acordul primăriei Târgu Mureș, societatea, 

nu mă refer la Brantner , a predat deșeurile colectate separat la un reciclator care nu este 

în proiectul SMITS Mureș, care a selectat și a dat mai departe la valorificatori finali. 

Cantitățile colectate au fost predate lunar cu factură ,anexa 3 , tichet de cântar ceea ce 

se justifică și cu rapoarte GPS, mai mult, societatea distribuia saci pentru colectarea 

selectivă, vorbim de colectarea selectivă. Deșeurile reciclabile au fost colectate cu 

autospeciale diferite pe fracții. Acesta este mesajul vechii societăți primit de la cineva 

care mi l-a transmis pentru restabilirea adevărului, pentru ce s-a discutat aici, deci este 

practic justificarea colectării selective pe care a efectuat-o vechea societate. Despre asta 

vorbim, am fost la momentul adevărului, așa e corect, să discutăm despre, cu ambele 

părți implicate în procedură. Bun, trecem mai departe. 

 

Punctul nr. 19 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind  aprobarea contravalorii serviciilor prestate de 

către Serviciul Public de Utilități Municipale pentru anul 2023 

Dl. consilier Papuc: - Aici am avut la buget 2 voturi pentru, 2 voturi 

împotrivă, la cultură la anexa nr.1 la punctul 2 în loc de 100 de lei se modifică la 40 de 

lei, la punctul 3 în loc de 100 de lei se modifică la 0 lei. Acestea au fost amendamentele 

Dl. consilier Pápai: - Mai am un amendament domnul președinte. Mă auziți? 

Dl. consilier Papuc: - Vă rog, da vă aud. 
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Dl. consilier Pápai: - În anexa 1 la pozițiile 17 și 18 să se completeze cu 

spațiile aflate în locațiile administrate de direcție, pentru că acolo era formulat chirie 

pentru spații în zona protejată și în afara zonei protejate. Adică să clarificăm că este 

vorba despre spațiile lor, nu toate, așa în general. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, deci mai ziceți odată, vă rog. Spațiile ? 

Dl. consilier Pápai: - Pozițiile 17 și 18 să se completeze cu: „în locațiile 

administrate de direcție”. 

Dl. consilier Papuc: - Ok. Aici în sală este. Da, avem amendamentele de la 

cultură, cele 2 puncte și amendamentul făcut de domnul Pápai. Hotărârea inițială prima 

dată. Domnul Pescar, haideți. V-ați înscris la cuvânt. 

Dl. consilier Pescar: - Era vorba despre ce a spus domnul Pápai cu chiria de 

la, le-am prins la pachet, cu chiria de la terasă, dacă e să le luăm împreună ar trebui să 

le amânăm împreună. 

Dl. consilier Papuc: - Nu are legătură. 

Dl. consilier Pescar: - Păi nu are dar este aceeași chirie, deci.. 

Dl. consilier Papuc: - Eu vă întreb așa, de ce am mai venit astăzi?  

Dl. consilier Pescar: - Părerea mea e că aia e prea mică și asta e prea mare. 

Dl. consilier Papuc: - De ce am mai venit azi? De ce am mai făcut ședință? 

Să le amânăm pe toate? Asta zic și eu... 

Dl. consilier Pescar: - Hai să propun amânare și la asta. 

Dl. consilier Papuc: - Stați un pic. 

Dna. director Vary: -  Nu o să putem funcționa din ianuarie, dacă amânăm 

Dl. consilier Papuc: - Are dreptul, corect, domnul Șarlea vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: - M-am uitat și eu în material, dar ok, 5 lei terasa în 

ianuarie, februarie, decembrie, nu știu cine stă la terasă. 

Dl. consilier Papuc: - Eu serios, stau și mă uit așa și mă minunez, cred că mai 

jos de atât nu putem să fim, deci la nivel mai jos de atât nu putem ,numai dacă ne și 

batem, în rest nu putem să fim la un nivel mai jos. Deci nu avem cum, să le amânăm 

toate taxele? Păi de ce am mai venit? Nu, dar ca idee, ca idee spun. Deci la un nivel mai 

jos al dezbaterii nu avem cum să fim, n-am văzut așa ceva, stau și mă minunez, de aceea 

vedeți că nici nu prea intervin că eu chiar nu mai am cuvinte, chiar nu mai am cuvinte. 

Stau și mă uit așa, discutăm între noi, suntem la șezătoare? La sfatul bătrânilor, nu știu 

unde suntem, dar nu dar pe bune, lăsați-mă să termin. Domnul Pescar, lăsați-mă să zic  

acum, vă rog. 

Dl. consilier Pápai: - Domnule președinte? 

Dl. consilier Pescar: - Dar lăsați-mă să zic și eu că nu înțelegeți ce vă zic. 

Dl. consilier Papuc: - N-ați zis până acum nimic așa-i? 

Dl. consilier Pescar: - Cum? 

Dl. consilier Papuc: - Până acum n-ați vorbit? Nu v-am lăsat nu? Vorbesc eu 

acum, mulțumesc. 

Dl. consilier Pescar: - Ok. 
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Dl. consilier Papuc: - Ok, mulțumesc, deci, pe bune, în comisii se pare că nu 

s-a lucrat deloc, deci nu s-a lucrat. Constat că dumneavoastră în comisii nu ați lucrat, 

dacă propuneți amânarea la toate materialele și în comisii ați fost de acord înseamnă că 

în comisii nu ați lucrat. Unde? Vă arăt procesele verbale, n-ați fost, nu știu, n-ați lucrat 

în comisii, n-ați propus amendamente, nu dumneavoastră, în general vorbind, nu de 

dumneavoastră mă refer. Deci , nu s-a lucrat în comisii pentru că suntem în plen, ne 

facem de râs în fața întregului oraș, că am venit aici și nu știm ce votăm și ce facem și 

de ce suntem aici. Haideți să depășim momentele acestea, să discutăm clar, explicit și 

să avem amendamente. Nu mai putem să continuăm așa, deci nu mai putem să 

continuăm așa, vă spun sincer, că deja mie îmi este rușine, vă spun sincer. N-a fost 

niciodată în Consiliul local așa o discuție pe taxe, atât de neaplicată ca acum. 

Dl. consilier Papuc: - Pot să vorbesc și eu acum? 

Dl. consilier Papuc: - Nu, acum nu vă dau cuvântul, domnul Mureșan 

vorbește acum. 

Dl. consilier Papuc: - Eu vreau să vă răspund acum la ce. 

Dl. consilier Papuc: - Nu am discutat de dumneavoastră, vă rog haideți, 

domnul Mureșan. 

Dl. consilier Mureșan: - Dacă îmi permiteți, dacă nu puteți vorbi o să vă iau 

eu apărarea domnul Pescar. Domul Papuc, acum ne dați lecții, avem calitate că nu avem 

calitate, că vă place, că nu vă place, nu de aia ați venit în consiliul local să vă simțiți 

bine împreună cu noi. Omul poate să pară altfel dacă-l pui într-o situație greșită și 

domnul Pescar are foarte mare dreptate, noi venim aici în Consiliul local și discutăm 

chirii, discutăm închirieri, discutăm cefe de porc, discutăm ș.a.m.d. Eu îi propun 

domnului Pescar să inițiem o hotărâre de consiliu local și tot ce nu are nevoie acest oraș 

să fie vândut ca să nu mai avem genul acesta de discuții. Nu e ok  când venim aici și 

discutăm organigrame la C.S.M., discutăm căsuța din pădure, dar voi vă dați seama cât 

e de penibil că cineva de fapt a închiriat căsuța din pădure, dar ce suntem noi măi? OJT 

Bihor unde a lucrat maică-mea și cei patru contabili de care v-am zis? A fost OJT-ul , 

s-a terminat,.. e mort, deci eu zic să facem ce are nevoie orașul, infrastructură, piste de 

biciclete, parcări supraterane ș.a.m.d., trebuie să le vindem. Deci nu vă legați de noi că 

suntem puși într-o situație penibilă, pentru că voi ne puneți într-o situație penibilă dragii 

mei. Voi ne puneți într-o situație penibilă de a discuta aceste chirii penibile. Nici eu nu 

mă simt bine că fac treaba asta dar ar trebui să le vindem și gata să nu mai discutăm așa 

ceva în ședința de consiliu local. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Kiss. 

Dl. consilier Kiss: - Pe scurt, domnul președinte dacă discutăm de amânări ar 

trebui să ne uităm un pic și la punctul 3 și 4, care a ieșit cam prost, cu materialul prost 

prezentat tot amânat, punctul 14 gunoiul prost făcut din nou amânat. Faptul că amânăm 

o taxă nesimțită de 62 de euro eu sunt de acord și cred că și colegii sunt de acord. Acum, 

la materialul SPUM-ului într-adevăr sunt rezonabile, hai să spunem. Mulțumesc. 
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Dl. consilier Papuc: - Dacă v-ați uitat în cuprinsul hotărârii de consiliu local, 

domnul Pescar, uitați aici, o iau așa și v-o arăt, vedeți aici? Era foarte simplu, să nu 

discutăm 1 oră, că vă învăț cum se face, să nu discutăm 1 oră, aveați nivelul taxelor în 

2022, uitați aici, le vedeți pe tabel? Puteați să le citiți și depășeam, mai votam 5 hotărâri 

până acum. Nu le-ați citit, unde le-ați citit? Acum. Să le citiți, adică în loc de 25 să fie.. 

Dl. consilier Pescar: - Prima dată asta am propus, vreți să le citesc pe rând și 

după aia ați zis nu. 

Dl. consilier Papuc: - V-am zis da 

Dl. consilier Pescar: - Stați un pic că noi am discutat aici în comun și am zis 

haideți să facem o amânare și să vină oamenii ăia care au pus că poate știu ei mai mult. 

Dl. consilier Papuc: - Exact, ați discutat dumneavoastră așa în comun așa la 

sfatul popular. 

Dl. consilier Pescar: - Așa a fost spiritul din sală 

Dl. consilier Papuc: - Așa se face? 

Dl. consilier Pescar: - Da, dacă oamenii așa vor și așa am discutat sigur că 

așa se face, noi am discutat față în față, nu așa a fost? Toată lumea a zis hai domnule   

s-o amânăm, să vină, a spus și domnul viceprimar, haideți domnule să vină ăia să ne 

spună de ce dracu au făcut prețul ăsta? 

Dl. consilier Papuc: - Haideți să discutăm frumos. 

Dl. consilier Pescar: - Și nu este normal, dacă așa a zis toată lumea să propun 

amânarea? 

Dl. consilier Papuc: - La vot amânarea atunci, la vot supun amânarea. Da vă 

rog, domnul Tamási. 

Dl. consilier Tamási: - Eu aș avea rugămintea dacă am trecut de punctul 18 

să nu mai revenim, suntem la punctul 19 cu amendamente și să mergem mai departe. 

Dl. consilier Papuc: - Cum să revin la punctul 18? Ar fi culmea. Dar îl las pe 

domnul Pescar să vorbească că după aia zice că nu-l las.19, nu amânăm nimic la 19. 

Hotărârea în variantă inițială, fără amendamentele comisiei de cultură și fără 

amendamentele făcute aici în plen de domnul Berecki. Mai e domnul Șarlea, bine ,am 

uitat ,mă scuzați. 

Dl. consilier Șarlea: - Știți care e chestiunea și ce-i trist, de ce am ajuns aici? 

Pentru că aceste instituții subordonate nouă, nu s-au corelat cu aceste tarife. Mă uit la, 

sau mă rog, vă citesc cine nu a apucat să citească, acum vorbim de terase da, de 

alimentație publică. La weekend, complex weekend, 169 de lei este taxa, deci oamenii 

ăștia , da dar nu s-au corelat, adică. 

Dl. consilier Papuc: - Dar nu suntem acum la acel proiect de hotărâre. 

Dl. consilier Șarlea: - Da, dar asta zic, în idee trebuiau să se coreleze toate 

instituțiile astea, să avem cât de cât apropiate, 

Dl. consilier Papuc: - Da, aici sunt de acord cu dumneavoastră. 

Dl. consilier Șarlea: - Ajungem în teritoriul discriminării, ăia de la weekend 

au o taxă, ăia de la platou o taxă. 
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Dl. consilier Papuc: - Domnul director economic vrea să vă spună două 

vorbe. 

Dl. director Crăciun: -  Doar vreau să vă spun că tot ce înseamnă partea de 

taxe intră ca venituri la bugetul local și sunt câteva excepții. Excepțiile sunt concesiunea 

care se face direct către Locativ unde ei plătesc redevență pe bunurile pe care le dăm în 

administrare, încasează chirii și de acolo din cota de profit la fel avem venituri la bugetul 

local și la complexul de agrement și sport din weekend toate tarifele ,concesionările și 

taxele care sunt acolo chiar dacă o să fie U.T.C. de anul viitor, sunt tot venituri la bugetul 

local cu excepția biletelor de intrare care sunt considerate activitate economică și rămân 

în bugetul lor pe sursa E. Toate aceste taxe sunt venituri la bugetul local. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Maior, haideți. 

Dl. consilier Maior: - O să fiu scurt, domnilor consilieri, ideea este în felul 

următor, nu vă mirați că într-o parte taxa e mai mare și în cealaltă parte taxa e mai mică, 

pentru că e normal să fie așa, n-ar trebui să țin cu primarul și cu executivul acum, dar e 

normal, dacă la platou e cerere mai mare e normal să am o taxă poate mai mare dar nu 

exagerată de la 100 la 300. Dacă în cetate e o cerere mai mică e normal să mă duc pe o 

altă taxă, haideți să votăm dacă vreți, eu oricum mă abțin, dar e păcat să discutați, așa 

discutăm ca să ne aflăm în treabă, bine. Domnul președinte, haideți cu materialul. 

Dl. consilier Papuc: - La vot amânarea prima dată, nu? Dar eu voiam să fiu 

sigur.  Varianta inițială prima dată fără amendamente. 

Pentru:-  1 vot (dl. Șarlea) 

Împotrivă:-11 voturi (dl. Berecki, dna. Frunda, dl. Iszlai, dl. Jakab, dna. 

Kakassy, dl. Kiss, dl. Pescar, dl. Portik, dl. Szabo, dl. Tamási, dl. Venczi ) 

Abținere:- 7 voturi (6 în sală), 

Pápai- abținere 

 

Dl. consilier Papuc: - Amendamentele comisiei de cultură, le-am citit eu nu 

mă mai repet, așa, amendamentele comisiei de cultură la vot. 

Pentru:-  16 voturi  

Împotrivă:- 

Abținere:- 2 voturi ( dl. Maior, dl. Moldovan) 

 

Dl. consilier Papuc: - Amendamentele domnului Berecki, Pápai, mă iertați. 

Pentru:-  16 voturi 

Împotrivă:- 

Abținere:- 2 voturi ( dl. Maior, dl. Moldovan) 

 

Dl. consilier Papuc: - Și hotărârea împreună cu amendamentele vă rog. 

Pentru:-  16 voturi 

Împotrivă:- 

Abținere:- 2 voturi ( dl. Mureșan, dl. Pescar) 
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Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 20 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind aprobarea contravalorii serviciilor prestate de 

către Administrația Complexului de Agrement și Sport “Mureșul” pentru anul 2023. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Șarlea vă rog. 

Dl. consilier Șarlea: - Eu aș avea un amendament și cred că este foarte util 

dacă tot vorbim de afaceri locale în domeniul administrației, horeca sau cum se numește. 

Deci la punctul 22 este tariful pentru acces și a dori să. Tarif, acces la cele 2 complexe, 

așa e. Nu, eu aveam o problemă cu programul din complexul weekend, pentru că eu am 

mai avut discuții cu cei care au terase acolo și programul s-a prelungit până la 

19:30.Asta înseamnă că în principiu au cam omorât terasele și cred că așa cum era odată 

până la ora șase poate să rămână și nu cred că încă 1 oră jumate ar afecta atât de mult 

activitatea complexului dacă s-ar mai arunca 2,3 în apă. La un moment dat asta era 

discuția, să nu mai facă nimeni baie, ok, dar apa aceea se clorinează cu aceeași cantitate, 

deci, ar aduce un plus pentru acele afaceri pe care le taxăm noi an de an. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul viceprimar Portik. 

Dl. viceprimar Portik: - Și eu am niște amendamente, însă ca și răspuns la 

ceea ce a propus domnul consilier Șarlea, orarul la ceea ce privește tot ce se întâmplă în 

complexul weekend este acum în vigoare printr-o hotărâre, respectiv prin R.O.F. dar tot 

ceea ce înseamnă această nouă instituție care o să prindă viață în data de 3 ianuarie poate 

să fie reglementată altfel și tocmai în această speță vin cu o propunere ca în anexa 

numărul 2 să schimbăm anumite lucruri pentru că acolo apare la contravaloarea 

serviciilor prestate de către piscina inginer Mircea Birău de exemplu, doi la punctul 1 

eliminarea din titlu ședință de 2 ore. La punctul 2 eliminarea din titlu ședință de 4 ore 

și la punctul 3 eliminarea din titlu 2 ore pentru că lucrurile astea pot fi reglementate prin 

decizie de director respectiv prin regulamentele acelea care sunt aferente ordinii 

interioare și așa mai departe. Tot așa aș propune ca de acum încolo dat fiind faptul că, 

complexul weekend o să devină o instituție cu personalitate juridică proprie ca să le 

dăm libertatea ca aceste lucruri să fie reglementate prin decizie de director. Respectiv 

mai există aici un articol 6 la care as mai avea un amendament, există o lipsă de text să 

spun așa. Deci articolul 6, nu o să citesc toată fraza : de la data finalizării reorganizării 

toate atribuțiile și aici ar trebui să introducem inclusiv prestarea serviciilor și încasarea 

contravalorii acestora și de acum încolo textul care era propus în transparență vor fi 

preluate de către direcția complexul de agrement weekend. Deci astea ar fi cele 2 

amendamente pe care le-am propus, una care este în hotărâre la articolul 6 și celălalt în 

anexa 2.Respectiv la ceea ce a zis sau a propus domnul Șarlea, ulterior putem, fiind 

acest complex o nouă personalitate juridică să reglementăm așa cum trebuie și așa cum 

propuneți dumneavoastră. 

Dl. consilier Papuc: - Da, domnul director economic. Eu nu știu dacă tot 

consiliul local va trebui să voteze orice modificare de taxe. 
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Dl. director Crăciun: - Domnul viceprimar și domnul consilier Șarlea, 

punctul 22 din anexa 1 nu se referă la tarifele de acces în incinta complexului de 

agrement și sport, sunt tarifele la tobogane și programul dat de acolo este programul dat 

pentru accesul la tobogane. Pe partea cealaltă cu tarifele la piscină aici sunt date pe 

interval orar și sunt tarife diferențiate, la 2 ore e un tarif, la 4 ore e alt tarif. O să fie 

foarte greu de pus în practică să le încasăm dacă nu le avem aprobate diferențiat, o să le 

fie greu colegilor de acolo să le pună în practică. 

Dl. consilier Papuc: - Clar. Vă rog domnul Jakab. Domnul Maior, mă scuzați. 

Dl. consilier Maior: - În ceea ce privește ce a spus domnul Portik sunt de 

acord cu al doilea amendament la articolul 6, ne-a spus și nouă în comisie atunci că 

lipsește, lipsesc anumite lucruri ca să poată să se dezvolte, dar în ceea ce privește taxa 

nu pot să fiu de acord ,vă spun de ce, ei prin regulament intern nu pot să încaseze.. ați 

zis aia cu orele, de acord, dar în momentul în care elimini din anexă, eu vin și vreau să 

stau 2 ore. Așa înțeleg eu, poate nu. Nu am nimic împotrivă să stea, dar cum îl taxezi 

dacă elimini? La cât vrea directorul sau la cât vrea angajatul de acolo? Nu vreau, că 

după aia zici că am ceva cu tine, dar nu se poate. 

Dl. consilier Papuc: - Modalitățile de taxare ,programul îl decide consiliul, 

deci nu putem să-l decidem noi. 

Dl. consilier Maior: - Haideți ,dacă sunteți aici de ce nu ne lămuriți? 

Dl. consilier Papuc: - Da vorba aia. 

Dl. director Harai: - Bună ziua, deci ideea est că din păcate la aceste orare 

fixe de la 6 ,8, 10 vine cetățeanul târgumureșean la și -20 grade  și ajunge la 8 fără 20 

și trebuie să stea 20 de minute la -20 de grade afară, deci din păcate, nicăieri în lume nu 

există așa ceva, la cinematograf, film. Ideea este ca să poată intra oricând și să poată 

ieși oricând cu propunerile de program cum zice domnul Portik, ca să facem un program 

înainte de masă, la prânz să facem o curățenie să punem robotul în pentru curățenie 

după care să fie un program de curățenie la tariful de . 

Dl. consilier Maior: - Domnul director, să înțeleg ca să mă scoateți pe mine 

din ceață. Să înțeleg că ne ziceți așa: taxa pe 2 ore rămâne aceeași taxă da? 

Dl. director Harai: - Da. 

Dl. consilier Maior: - Programul de intrare vi-l faceți dumneavoastră în scris 

și-l afișați afară. 

Dl. director Harai: -: - Corect, pe site, pe ușă. 

Dl. consilier Maior: - Așa este până acum ce am înțeles? 

Dl. director Harai: -: - Da. 

Dl. consilier Maior: - Bun, din punctul acesta de vedere nu am nimic 

împotrivă, ideea este ca tariful de 2 ore să fie aprobat, că atunci, că intri la 09:30 că intri 

la 11:30 sau la 13:30 nu-i nici o problemă. Deci voi vreți să primiți o larghețe a ceea ce 

privește efectiv programul, pe ăla oricum vi-l faceți cum vreți voi, eu cred că noi votăm 

aici numai taxele nu și programul de la 8 la 10 de la 10 la 12, ăla vi-l faceți cum credeți 

voi de cuviință, părerea mea. Tot 2 ore rămâne, dar aia zic că n-am ce să. 
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Dl. director Harai: -: - Anul trecut am propus acest lucru de 4 ore dar din 

păcate nu prea s-au vândut bilete, deci lumea nu stă mai mult de 2 ore 3 ore oricum. 

Dl. director Crăciun: -  Domnul director vă dau soluția, cartele cu timp, când 

a venit a stat o oră în plus, ați scanat l-ați taxat încă o oră în plus pe tarif. Poate să intre 

să stea de la 9 la 1 l-ați taxat pe ore cât a stat. Alt sistem de tarifare. 

Dl. director Harai: -: - Atunci ne trebuie soft, în buget, trebuie să bugetăm 

acest lucru. 

Dl director Crăciun: -  Bugetul este în construcție, dumneavoastră aveți 

posibilitatea de a rezolva problemele astea fără să implicăm consiliu, consiliul ne aprobă 

doar taxele pe oră 

Dl. consilier Papuc: - Eu nu înțeleg, mulți ani am fost la Birău la piscină,       

n-am avut niciodată nici o problemă, modificăm niște lucruri, eu stau 1 oră de exemplu, 

40 de bazine și am plecat. 

Dl. director Harai: -: - Ideea e că se intră la oră fixă ca la ... 

Dl. consilier Papuc: - 5 Minute pauză doriți? Da, bine. 

 

Pauză 

 

Dl. consilier Papuc: - Microfoanele vă rog să le opriți cei care sunteți în 

online. Ne-am decis? Vă rog domnul viceprimar. 

Dl. viceprimar Portik: - Reformulez atunci amendamentul și propunerea este 

sau solicitarea către dumneavoastră ca să eliminăm în totalitate rubricile care țin de 

intrare pe bază de bilete de ședință de 4 ore, deci să-mi rămână numai intrare pe bază 

de bilete, cartele de  acces la bazinul de înot ședință de 2 ore, punct. Și atunci se poate 

intra când se dorește și se rezolvă accesul prin dispozitive sau echipamente care ajută la 

acest lucru, să monitorizăm cât stă fiecare persoană. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, dar deocamdată nu avem capacitatea tehnică să 

facem treaba asta. 

Dl. director Harai: - Încercăm să rezolvăm cât de repede. 

Dl. consilier Maior: - Domnul director, până când o să vi se voteze bugetul, 

până vă faceți dumneavoastră, oricum vă pune acum în buget dacă doriți că nu -i mare 

minune suma, eu propun așa: tarifele pentru 1 oră sau 2 rămân cele pe care le-ați propus 

în hotărâre, ce a propus domnul Portik la articolul 6 rămâne același, urmând ca 

programul să vi-l faceți cum doriți dumneavoastră pentru că sunteți un manager bine 

pus la punct. E ok? Și trecem mai departe. Aveți vreo problemă? Na, haideți la vot. 

Dl. consilier Papuc: - Mai este de vorbit. Domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Vedeți dumneavoastră ce facem noi acum? Asta se 

numește management și asta nu e treaba noastră. Cât costă, cât să intre, dacă stă 2 ore 

cum plătește, dacă stă 3 ore, oameni buni,  noi pierdem cu weekend-ul, pierdem cu ..ok 

să rămân la weekend că după aceea iar zice domnul Papuc că nu știu ce hotărâre, domnul 

Papuc, eu în comisii scriu discuții în plen și așa am scris și aici. Oameni buni, noi 
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pierdem 14 milioane de lei pe an cu weekend-ul, pe de altă parte chinuim oamenii în 

weekend, chinuim realmente, oamenii nu-s mulțumiți de servicii, le facem prost de aia 

pierdem bani. Le luăm bani la intrare, noi, am propus de la început nu suntem pentru 

așa ceva, nu suntem pentru închiriat blocuri, apartamente, nu suntem pentru a face 

management în weekend pentru că nu știm, eu știu că nu știm că văd, că eu fac 

management  și văd ce înseamnă un management performant și ce este un management 

făcut de cei care nu-s pregătiți să facă management-ul de specialitate. Noi nu trebuie să 

mai pierdem banii ăștia pe an, anul trecut cred că am pierdut 10 milioane, acum pierdem 

14,noi trebuie weekend-ul să îl dăm și dacă e cazul să îl ajutăm să facă baie în piscină 

să-l subvenționăm pe cel la care îi dăm serviciul. Nu cu 14 milioane pe an, poate cu 500 

de mii pe an, la Brantner sau la cine vrea el. Deci cine poate să facă o organizare în felul 

ăsta să o facă, cine poate să ia în chirie terenurile de sport și să ne dea banii, cine vrea 

să facă patinoar să ne ia în chirie terenul și să facă patinoar. Oameni buni, nu putem să 

gestionăm afaceri  private, noi în primul rând suntem legați de o legislație care nu ne 

permite să fim elastici, nu avem. 

Dl. consilier Papuc: - Da, da 3 minute. 

Dl. consilier Pescar: - Ok, dacă credeți că nu este interesant ce spun mă opresc 

atunci. 

Dl. consilier Papuc: - Dar aici nu e important dacă e interesant. 

Dl. consilier Pescar: - Nu trebuie să spuneți de 3 minute, dacă considerați că 

mesajul nu este și dacă ați pierdut până acum o jumătate de oră cum să facem cu 2 

minute cu 2 ore, 3 ore, adică cum să facem noi managementul băii la weekend, 

consilierul orașului și să pierdem 14 milioane de lei pe an ,buni băieți suntem! 

Mulțumesc! 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Jakab, vă rog. 

Dl. consilier Jakab: - Sunt de acord în principiu cu dumneavoastră, dacă noi 

nu votăm această grilă, totul rămâne neschimbat și va fi ca și anul trecut. Deliberativul 

trebuie să aprobe aceste grile, dar în mod normal nu noi ar trebui să le stabilim, noi ar 

trebui să deliberăm asupra corectitudinii lor. Aș dori să ridic o problemă de echitabilitate 

în acest proiect de hotărâre și anume la articolul 2 se dorește a menține o reducere de 

20% pentru plata în avans a obligațiilor contractuale privind tarifele de concesiune, care 

înțeleg eu că sunt cumva în asentimentul taxelor de clădire care plătite în avans până în 

31 martie au o reducere de 10%, dar aceste taxe fiind unele contractuale și cumva 

obligatorii, această reducere de la primărie pentru ceilalți cetățeni nu se oferă care au 

contracte de concesiune, doar la weekend se percep sau se percepe această reducere. Eu 

aș propune la dezbatere o eventuală eliminare a acestui articol de aici, îl consider unul 

discriminatoriu. Deci ori facem pentru toate taxele din oraș reducere de 10% dacă sunt 

plătite așa cum sunt și impozitele ori asta doar aplicat aici izolat din punctul meu și al 

nostru de vedere este discriminare. Mulțumesc! 

Dl. consilier Pescar: - Eu la afacerile mele private dacă îmi plătește în luna 

în care fac factura fac reducere de 10% la factură și știu că îmi încasez banii, altfel știți 
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ce se întâmplă? Am pățit rămâneam cam 7 miliarde de lei pe an datori de la an la an și 

toate societățile își cereau falimentul și eu rămâneam dator pe veci. De când cer banii 

lună de lună și cu bilete la ordin garanție cum am zis la căsuța bunicii sau contract 

executoriu care numai trebuie să-l înregistrez la finanțe și deja e executoriu nu mai am 

problema asta. De asta eu propun că trebuie să bonificăm plata la termen pentru că altfel 

nu o să fie făcută. Că e 10%, că e 20%, eu fac 10% pentru clienții mei și pierd bani cu, 

dar îi încasez. Vă mulțumesc! 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Portik. 

Dl. viceprimar Portik: - Eu îmi mențin propunerea ulterioară sau care a fost 

ultima ca să eliminăm din tabel punctele 2.1, 2.2 , 2.3 și până la 2.5 și atunci practic nu 

o să existe ședință de 4 ore și aș dori să lăsăm la latitudinea managerului să decidă când 

și cum și noi să nu ne băgăm pe acolo 

Dl. consilier Papuc: - Ok și atunci avem varianta inițială la vot. 

Cine este pentru? -  

Cine este împotrivă? -13 voturi 

Cine este abținere? -7 voturi (5 abțineri in sală) 

Pápai- abținere, Szabo-abținere (online) 

Dl. consilier Papuc: - Varianta inițială nu a trecut. Primul amendament al 

comisiei de cultură, în sensul eliminării articolului 2 cel care prevedea bonificația de 

20%. La vot acest amendament. Cu eliminarea articolului 2. 

Cine este pentru? - 14 voturi 

Cine este împotrivă? - 3 voturi (2 în sală) 

Cine este abținere? -2 voturi (dl. Maior, dl. Moldovan) 

Pápai- împotrivă (online) 

Dl. consilier Papuc: - S-a eliminat articolul 2. Acum amendamentele 

domnului viceprimar Portik. 

Cine este pentru? – 20 voturi (18 în sală) 

Cine este împotrivă? -  

Cine este abținere? - 

Pápai- de acord, Szabo-de acord (online) 

Dl. consilier Papuc: - Și acum hotărârea împreună cu amendamentul 

Cine este pentru? – 15 voturi (14 în sală) 

Cine este împotrivă? – 3 voturi ( dl. Maior, dl. Moldovan, dl. Pescar) 

Cine este abținere? – 1 vot (dl. Pápai) 

Pápai- abținere (online) 

 

Hotărârea a fost adoptată 

 

Punctul nr. 21 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea Costului mediu lunar de întreținere și 

a  Contribuției lunare de întreținere, pentru anul 2023, datorate de persoanele vârstnice 
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beneficiare ale Căminului pentru Persoane Vârstnice Târgu-Mureș și a Categoriilor de 

venituri luate în calcul la stabilirea venitului lunar pe membru de  familie în baza căruia 

se stabilește contribuția lunară de întreținere datorată de susținătorii legali ai 

persoanelor vârstnice 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - Aici nu comentez. Se mărește cu inflația, am înțeles, 

altceva am vrut să spun. Vreau să o felicit pe doamna director. Am înțeles că e ultima 

ședință la care semnează material pentru că intră în pensie. O felicit pentru munca făcută 

și vă spun că n-o fac gratuit. Am umblat în țară și chiar în străinătate și mi s-a spus de 

multe ori că ceea ce face această femeie este un lucru din suflet .Și atunci când faci din 

suflet pentru cineva ceva, e clar că este mai presus de orice și de bani și de interese. Eu 

o felicit. Să-i dea Dumnezeu multă sănătate, să-i aducă viitorul, tot ceea ce își dorește 

și, de ce nu, să stea lângă nepoțică sau nepoțel, nu mai țin minte ce mi-a spus că are. Și 

să aibă grijă de ei, așa cum a avut grijă și de persoanele vârstnice la noi la cămin. Am 

avut un pic de emoții, să-i dea Dumnezeu sănătate! 

Dl. consilier Papuc: - La vot, vă rog!  

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? - 

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online)  

Hotărârea a fost adoptată.  

 

Punctul nr. 22 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind  concesionarea directă către MAILAT LAURA 

a terenului în suprafață de 222 mp., teren aflat în proprietatea Municipiului Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? - 

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 23 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind  concesionarea directă către Curtifan Augusta-

Diana-Cristina și Curtifan Traian-Dragoș,  a terenului în suprafață de 445 mp., teren 

aflat în proprietatea Municipiului Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? - 

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 
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Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 24 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către CRISTEA LIVIU - 

LUCIAN a terenului în suprafață de 131 mp. ,teren aflat în proprietatea Municipiului 

Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? - 

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 25 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către SC CAD MASTER 

SRL a terenului în suprafață de 314 mp. ,teren aflat în proprietatea Municipiului Târgu 

Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 20 voturi (17 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? – 1 vot ( dl. Pui) 

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 26 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre  privind transmiterea  fără plată  în proprietatea Parohiei  

Unitariene Dâmbul Pietros a terenului în suprafață de 708 mp, situat în str. Bodiului - 

B-dul 1848,  identificat în CF nr. 141936 Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: - De acord, nu am nimic de comentat. Nu asta voiam să 

spun. Voiam doar să vă aduc aminte domnule președinte, că aveți o promisiune pe care 

cu siguranță vă veți onora-o așa cum vă cunosc eu. Ați făcut o promisiune acum o 

jumătate de an în ceea ce privește terenurile la biserici, Biserica Ortodoxa.  

Dl. consilier Papuc: - Da, așa e.  

Dl. consilier Maior: - Eu vă rog și pe dumneavoastră consilieri locali, sunt. 

Nu știți? Uite, eu vă promit că în ședința din ianuarie, nu în ședința de urgență, voi veni 

cu materialele care au fost puse și eu vă rog să votați. Deci nu am nimic împotriva 

bisericilor, niciodată nu am avut, chiar mai mult, dacă țineți minte, dumneavoastră n-ați 

fost în Consiliu, dar cine sunt consilieri mai vechi știu că m-am dus și în Dâmbu afară, 

am vrut să le fac ieșire pentru ,ei au o problemă acolo cu pompierii. Poate că o să reușiți 

vreodată să faceți încă o ieșire acolo, înspre bulevard. Alta decât este. În rest, să le dea 
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Dumnezeu sănătate. Votez pentru, n-am nici o problemă. Pe luna viitoare vin atunci cu  

materialul.  

Dl. consilier Papuc: - Mulțumim. La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? –  

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 27 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind modificarea art.1 al Hotărârii Consiliului local 

municipal Târgu Mureș nr.12/09.11.2020, renumerotată conform HCL 

nr.242/17.12.2020 cu nr.191/09.11.2020, privind modificarea componenței Comisiei de 

evaluare și jurizare a proiectelor de finanțare depuse pe domeniile învățământ și sport. 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? –  

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 28 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici , 

pentru obiectivul „SF modernizare Școala Gimnazială Liviu Rebreanu” 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? - 

Cine este abținere? –  

Pápai- pentru, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 29 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor speciale percepute în anul 

2023, de către Clubul Sportiv Municipal Târgu Mureș- Marosvásárhelyi Városi 

Sportklub și a criteriilor de departajare pentru închirierea bazelor sportive primite în 

administrare 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 15 voturi (13 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? – 3 vot (dl. Kiss, dl. Pescar , dl. Pápai) 

Cine este abținere? –  3 voturi (dl. Maior, dl. Moldovan. dl. Pui) 

Pápai- împotrivă, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 
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Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 30 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind atestarea la domeniul public al Municipiului 

Târgu Mureș a  cotei de 800/1675 din terenul  în suprafață  de 1675 mp situat în str. 

Mihai Viteazul nr.26,  identificat în CF nr.123916 Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 17 voturi (15 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  

Cine este abținere? –  4 voturi (dl. Mureșan ,dl. Maior, dl. Moldovan. dl. 

Pápai) 

Pápai- abținere, Suciu -pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 31 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind atestarea la domeniul public al Municipiului 

Târgu Mureș a drumului public în suprafață de 4343 mp situat pe str. Zeno Vancea 

Dl. consilier Papuc: - Comisia de urbanism a solicitat amânarea deoarece 

documentația topografică este incompletă și comisiile au fost de acord, toate celelalte 

comisii. Domnul Iszlai 

Dl. consilier Iszlai: - Bună ziua! Spre deosebire de ce s-a întâmplat până acum 

în această sesiune de consiliu, aș dori să revoc cererea de amânare, pentru că acea cerere 

de amânare a avut loc în absența unor persoane care să prezinte materialul. Deci aș dori 

să profit de ocazie să-mi exprim dezacordul față de ceea ce se întâmplă în comisii, în 

comisia de urbanism, materialele A.D.P., Direcția Tehnică și Direcția Școli nu a avut 

persoane care să susțină materialele. Acest lucru mi se pare inadmisibil. Mulțumesc!  

Dl. consilier Papuc: - Da, mulțumesc  si eu. La vot. 

Cine este pentru? - 17 voturi (17 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  

Cine este abținere? –  1 vot (dl. Mureșan ) 

Hotărârea a fost adoptată. 

Dl. consilier Papuc: - A fost, a fost că l-am văzut si eu acum cum. Lăsați 

domnul director , e bine așa. Aveți dreptate în principiu aveți dreptate.  

 

Punctul nr. 32 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafață de 12 mp din 

Târgu Mureș, str. Mărului, în proprietatea Municipiului Târgu Mureș de la Moica Ioan 

Vasile și Moica Iustina 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  
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Cine este abținere? –   

Pápai- pentru, Suciu - pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 33 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafață de 50 mp din 

Târgu Mureș, str. Mărului, în proprietatea Municipiului Târgu Mureș de la Moica Ioan 

Vasile și Moica Iustina 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  

Cine este abținere? –   

Pápai- pentru, Suciu - pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 34 din ordinea de zi  

Proiect de hotărâre pentru modificarea Hotărârii Consiliului Local nr. 51 din 

25 februarie 2021 privind completarea Hotărârii Consiliului Local nr. 398/18.12.2018 

privind aprobarea Registrului local al spațiilor verzi din Municipiul Târgu Mureș 

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 17 voturi (15 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  1 vot (dl. Pescar) 

Cine este abținere? –   3 voturi (dl. Maior, dl. Moldovan, dl. Pápai ) 

Pápai- abținere, Suciu - pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 

 

Punctul nr. 35 s-a retras din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind completarea HCL nr. 352 din 29 septembrie 

2022,  punerea la dispoziția operatorului delegat S.C. Transport Local S.A. a unor 

racorduri electrice pentru stații de încărcare autobuze electrice 

 

Punctul nr. 36 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea execuției preliminată a bugetului 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș în anul 2022  

Dl. consilier Papuc: - La vot. 

Cine este pentru? - 19 voturi (17 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –   

Cine este abținere? –   2 voturi (dl. Mureșan,  dl. Pápai ) 

Pápai- abținere, Suciu - pentru , Szabo-pentru, (online) 

Hotărârea a fost adoptată. 
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Punctul nr. 37 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind acordul de principiu in vederea  înființării unui 

consorțiu regional pentru învățământ dual, în care Municipiul Târgu Mureș să aibă 

calitatea de partener 

Dl. consilier Papuc: - Doamna Frunda, vă rog! 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc, domnule președinte! Cer amânarea 

materialului. 

Dl. consilier Papuc: - Supun la vot amânarea. Da, vă rog. 

Dna. consilier Frunda: - Da, documentația nu este completă, deoarece pe 

lângă Universitatea Emil Palade mai sunt trecute trei instituții educaționale, două licee 

și încă o universitate, de la care cererile nu se află în documentație. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, amânarea la vot. 

Cine este pentru? - 15 voturi (12 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –  2 voturi (dl. Kiss, dl. Pescar) 

Cine este abținere? –   4 voturi (dl. Maior, dl. Moldovan ,dl. Papuc,, dl. Pui ) 

Pápai- pentru, Suciu - pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost amânată. 

 

Punctul nr. 38 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre privind aprobarea studiului de fezabilitate și a 

indicatorilor tehnico economici pentru investiția Fântână arteziană în incinta Cetății 

Medievale Târgu-Mureș.  

Dl. consilier Papuc: - Domnul Pescar. 

Dl. consilier Pescar: - Noi, în comisia de buget, am considerat că proiectul 

este mult prea scump și nu cred că este ceea ce trebuia acolo. Așa că eu o să votez cu 

nu și vă atenționez că dacă vă uitați în proiect si vedeți cât costa, o să vă dați 

dumneavoastră cu nu. Este vreo 584 mii lei o fântână care, din punctul meu de vedere 

merită cam 100 de mii maxim. Deci puteți să vă uitați pe proiect. 

Dl. consilier Papuc: - Doamna director, vă rog. 

Dna. director Vary: - Acum nu știu dacă sunt în măsură să discut, dacă costă 

mult sau puțin, fiind un proiect, mă rog, indicatori tehnico economici, deocamdată 

vorbim doar de partea asta. Eu pot doar să vă spun că nu știu , tot am avut o discuție 

destul de puțin științifică astăzi, aș zice, aș merge pe ceea ce zicea Toma Caragiu: "Dacă 

se poate trăi fără artă și cultură? Se poate, dar nu merită." Acum, dumneavoastră hotărâți 

dacă este un proiect oportun sau nu , pentru oraș. Este vorba despre o fântână gotică, o 

fântână care a fost și a funcționat în centrul orașului între anii 1800 și 1820. Planurile 

ei s-au găsit în arhivă și se va reconstrui practic acea replică a fântânii existente în 

centrul orașului, cumva încercând să completeze atmosfera gotică a cetății. Ce pot să vă 

spun despre ea? Cam atât. Da, evident că nu este numai partea de suprafață care se vede, 

sunt toate acele lucrări care se fac adiacente. Deci partea de structură, de infra, mă rog. 
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Numai că mă încurci. Este vorba de căminul de apă și de tot ceea ce are legătură directă 

cu funcționarea  ei tehnică. 

Dl. consilier Pescar: - Deci, este un bazin de apă cu pompă de recirculare. 

Dna. director Vary: - Da, da, teoretic asta este. 

Dl. consilier Pescar: -Eu vă spun valoarea , pentru că la asta mă pricep eu. 

Nu știu dacă la cultură mă pricep așa de tare, dar la valoare vă spun că nu e bună 

valoarea. Adică dacă la mine privat ați veni cu 100 de mii, nu v-aș lua-o. Eu zic pentru 

primăriei 100 de mii care îi de două ori prețul la privat cel puțin. Acum, dumneavoastră, 

eu votez cu nu  pentru că, consider că este absolut inoportun să dai atâta pe o fântână. 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Maior, domnul Șarlea?  

Dl. consilier Pápai : - Și eu aș dori două cuvinte dacă se poate. 

Dl. consilier Papuc: - Bun, haideți domnul Pápai pentru că e online. După 

aceea, domnul Șarlea,  Mureșan și domnul Maior.  

Dl. consilier Pápai : - Da, din câte am înțeles, pentru prețul ăsta de aproape 

600 000 de lei se face din piatră artificială, adică mai pe românește beton, pentru că 

piatra, piatra naturală este foarte scumpă și dacă ar fi piatră naturală ar costa 300 000 de 

lei în plus, scrie materialul. Eu m-am uitat un pic și ce am găsit cea mai scumpă placă 

de marmură este undeva la 420 de lei metru pătrat, iar bazaltul care se vinde la tonă este 

undeva la 1100 de lei. Deci, din 300 000 de lei diferență ar rezulta vreo 280 de tone de 

bazalt. Deci, credeți-mă, prețurile sunt extrem de umflate în acel material, deci nu este 

posibil așa ceva. Mulțumesc!  

Dl. consilier Papuc: - Da, mulțumesc și eu, domnul Șarlea. 

Dl. consilier Șarlea: - Da. Acuma, pe baza experienței, aș putea să confirm 

ceea ce spun colegii că este o fântână foarte mică, la un preț foarte mare. Glumim, dar 

eu mă așteptam la ceva mai mult de 500 de mii de lei, adică să torni niște betoane acolo 

și să pui o pompă pentru apă. Nu. Nu știu. Poate că ar putea să refacă puțin devizul. Ca 

să nu votăm împotrivă sau să ne abținem. Haideți să amânăm un pic și să reevaluăm că 

este un deviz aici. Nu zic că îi, e estimat da, totuși, e mult. Mulțumesc.  

Dl. consilier Papuc: - Domnul Mureșan.  

Dl. consilier Mureșan: - Mă bucur că ne-ați explicat de unde a venit chiar 

îmi puneam întrebarea cine vine cu ideile astea? Adică cine din primărie la un moment 

dat se gândește să facem o fântână undeva. Și mi-ați răspuns parțial că s-au găsit niște 

hărți. Domnul Portik spunea la un moment dat că ar trebui să găsim o strategie de cultură 

a orașului. Noi nu avem o strategie de cultură. De exemplu, nu puteți să spuneți că nouă 

nu ne place arta. Mie îmi place arta contemporană. Aș dori să văd niște statui. Poate să 

nu fie. Să fie un pic mai abstracte, vorba aia, Constantin Brâncuși acum 102 ani. Vă dați 

seama ce făcea el? Și îi vechi. Mă înțelegeți? Constantin Brâncuși, cu toată abstracțiunea 

lui e vechi. Noi ne apucăm acuma să facem chestii gotice. Deci acest fenomen, 

arhitectura gotică, a început în nordul Franței în secolul XI. Dragilor ,noi ne apucăm 

acum, în secolul XXI, la 1000 de ani după ce-au început francezii. Neogotic. 

Mulțumesc. Mulțumesc .Ok, așa. Și 1000 de ani. Știu că noi suntem mai înapoiați. 
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Cunoaștem, dar eu cred că ar trebui. Deci dacă am avea o, cum să vă zic dacă am avea 

o strategie de cultură .Asta vrem să facem cu orașul nostru, atunci noi nu am fi surprinși 

aici să vedem ceva. Plus că, la fel cum a fost discuția și cu statuia care a fost amplasată, 

mie nu-mi place să tot băgăm chestii în cetate. Se tot aglomerează cetatea. Hai să facem 

locuri pietonale, oamenii să poată să meargă pe jos și acolo, lângă strada Poștei, unde 

s-au făcut ceva, am trecut cu mașina. Sunt trei trepte. Cum ați reușit, oameni buni, să 

faceți trei trepte,   în 90 de metri pătrați ?Acolo, dacă vine cineva cu un cărucior ori de 

copil mic, ori cărucior în scaunul cu rotile. Nu poate să meargă în 

zona aia, că sunt trei trepte în 90 de metri pătrați. Deci mie nu-mi 

place abordarea asta, îți apare pe masă, nu știu de unde a venit.  

Dl. consilier Papuc: - Da, domnul Maior.  

Dl. consilier Maior: - Deci sunt de acord cu amânarea. Chiar mie mi-e 

simpatică doamna director. Adică o văd că vrea să vrea să muncească, vrea să facă. O 

felicit. N-am nimic împotriva proiectului. Mi se pare scumpi e clar. Faci o casa cu 

100.000 de euro în ziua de astăzi, dacă stăm jos și ne gândim, nu o fântână. Deci eu cred 

că cineva i-a pus sub nas materialul și să. Cineva a încercat să o mintă ca sa nu zic altfel. 

În rest, eu cred că dacă pe mâine veniți cu materialul din nou la un preț real, nu văd o 

problemă. Îl amânăm până mâine. Deci ideea e bună, nu văd o idee rea. În schimb mi 

se pare prețul foarte mare. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Pescar, vă rog. 

Dl. consilier Pescar: -  Eu zic să vorbim la Dedeman și ne dă una în serie și 

ne ajunge de spălat pe mâini acolo. Haideți domnilor, ce-i lipsește așa , tichie de 

mărgăritar îi lipsește chelului. Am făcut și o expoziție cu picturi scumpe, de care  au râs 

lumea de la noi, acum cu fântâni scumpe, hai să facem lucruri serioase , mai ales că 

îngheață acum iarna. ați văzut nu merge fântâna și vorbim, mai mult de 100 de mii. Și 

dacă iei din piatră nu știu care, e 200 de mii. Adică chiar așa. Haideți un pic să fim 

realiști și să ne vedem ce ne trebuie cu adevărat, ca și cu autobuzele, nu ne mai oprim 

acum din cumpărat autobuze. Oameni buni, sunt bune și alea vechi, dacă poate că 

puteam să facem undeva ceva mai important. Tot cumpărăm autobuze , o să umplem 

orașul cu autobuze n-o  să le mai putem pune, nu știu. Eu, vă spun sincer, mi-am 

cumpărat mașina anul ăsta. Puteam să mi-o cumpăr nouă, costa 150.000 de euro , acum 

la un an jumate am cumpărat-o cu 70.000 de euro. Nu că nu puteam s-o cumpăr cu 

150.000,dar de ce să arunc banii? Este exact același lucru cu exemplul ăsta, hai să 

aruncăm bani. Păi putem să aruncăm, nu e nicio problemă. Hai că am vorbit destul pe 

chestia asta. Da, da, ok. 

Dl. consilier Papuc: -  Eu zic așa ,acum sunt sigur că putem discuta despre 

preț ca și construcție, dar valoarea artistică nu o putem noi discuta că nu sunt de 

specialitate și știm, dacă ne adunăm toți aici la masă, știm maxim cinci curente artistice, 

toți, toți știm, 5, excluzând istoricii, dar noi, cei așa, mai profani. Și valoarea artistică. 

Ați văzut și dumneavoastră picturile care se vând neomoderniste. Nu, nu. La New York. 

La casele de licitații. Aș putea spune că sunt trei linii mâzgălite pe o pânză. Ați putea 
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spune treaba asta și totuși se vând cu milioane. Știți? Deci arta costă. Arta de calitate 

costă întotdeauna, va costa noi aici și nu trebuie să reducem, dar mă lăsați să vorbesc 

eu acum, eu v-am lăsat. Nu, nu ,ca principiu, nu trebuie să reducem totul la. Nu trebuie 

să reducem totul. Eu v-am înțeles , dumneavoastră ați făcut mobilă. Acuma vă pricepeți 

și la artă. Haideți să ne raportăm la ce știm. 

Dl. consilier Pescar: -  Nu, dar eu aș vrea să vă spun că un tablou se apreciază 

după ce e gata.  

Dl. consilier Papuc: -  Dar nu v-am dat cuvântul. 

Dl. consilier Pescar: -  Nu înainte de a-l face. Să-i plătești valoarea artistică 

unui tablou, dacă nu-i iese artistului?.  

Dl. consilier Papuc: -  Da, știți, ați auzit? Ați auzit de familiile în Italia, 

medici, de exemplu, care comisionau și susțineau artiștii și plăteau înainte să fie opera? 

Și mergem acum și ne bucurăm de opera de artă, că sunt picturi, că sunt sculpturi. Da, 

că sunt picturi, că sunt sculpturi. Nu discutăm. Discuția despre artă e o discuție 

complicată și eu vă rog să nu discut despre asta, că nu putem să reducem totul la ciment 

și la pompe. Cam nu despre asta e vorba de ciment și de pompe, și de cum facem piatra 

că-i naturală, că nu-i naturală, că nu despre asta e vorba în artă. 

Dl. consilier Mureșan: -  Da, dar schița era găsită. Schița era găsită, deci 

partea artistică e făcută. 

Dl. consilier Papuc: -  Da, dar trebuie și executată. Domnul Kiss, vă rog. 

Dl. consilier Kiss: -  Mulțumesc. Domnul președinte, nu cred că ne-am adunat 

aici să facem, să fim  comisia de jurizare a lucrărilor artistice. Dacă o să ne uităm un pic 

mai în față la regim de urgență  1, tot din cadrul aceleiași direcții, să zic așa. Tot din 

cadrul SPUM-ului. Avem 900 000 reabilitare sală de dans, reabilitare acoperiș 

Margaretelor 800 000 lei, reabilitare teatru de vară 950 000 și pot să continue că 

discutăm de un buget de 20 milioane de lei. Hai să avem întâi banii și apoi cheltuim pe 

artă pe 10 tablouri de Picasso. Dacă am avea banii după ce ne-am reparat găurile? 

Mulțumesc!  

Dl. consilier Papuc: -  N-avem noi banii în tot bugetul orașului pe următorii 

5 ani pentru 10 tablouri de Picasso. Așa, ca idee. Bun. Domnul Șarlea.  

Dl. consilier Șarlea: -  Deci, acest, nu știu, la un moment dat s-ar dori un 

monument este construit din beton și este placat cu niște mulaje la care se toarnă mă 

rog, în mulajele astea se toarnă un ipsos cu ciment, știu eu, și se prinde acolo pe beton. 

Adică nu-i ceva sculptat, adică chiar este beton că eu înțeleg arta. Da, da, nu e sculptură, 

e beton  

Dl. consilier Papuc: -  Betonul da, și din ipsos și arta electronică este și fusion 

și multe tipuri. Da, hai  să-l amânăm și pe asta. 

Dl. consilier Pápai: -  Domnul președinte, eu nu discut valoarea artistică, hai 

s-o acceptăm, că e 600 000, cu studii, cu valoare artistică, cu realizare cu tot, dar 

diferența de la 600 000 la 900 000, cât ar zice dânșii că ar costa din piatră naturală, este 

exagerată, deci nu are cum să fie 300 000, niște piatră naturală pentru fântânița aceia. 
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Dl. consilier Papuc: -  Am înțeles. 

Dl. consilier Pápai: -  Deci dacă partea asta este umflată, mă duce cu gândul 

că și partea cealaltă este umflată. Știți? 

Dl. consilier Papuc: -  Am înțeles, am înțeles. Am înțeles raționamentul 

dumneavoastră. Bun, supun la vot amânarea.  

Cine este pentru? - 21 voturi (18 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –   

Cine este abținere? –    

Pápai- pentru, Suciu - pentru , Szabo-pentru (online) 

Hotărârea a fost amânată. 

Dl. consilier Papuc: -  Cu o largă majoritate a trecut amânarea, da. 

 

Punctul nr. 39 din ordinea de zi 

Proiect de hotărâre  privind aprobarea rectificării bugetului Unității 

Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022 

Dl. consilier Papuc: - Domnul Berecki, domnul Tamási procedural, după 

aceea domnul Crăciun.  

Dl. consilier Tamási: -  La acest punct nu particip la vot, să fie consemnat. 

Dl. consilier Berecki: - la unul dintre materiale s-a strecurat o eroare 

materială. Materială se numește? Așa. Deci,  solicitarea venită din partea direcțiunii 

Liceului Teoretic Bolyai Farkas are o eroare. Și azi am primit o informare chiar înaintea 

ședinței. Permiteți-mi să v-o citesc: “Dorim să vă comunicăm faptul că denumirea 

proiectului Supraetajare pentru internat cu anexele aferente, Extindere reamenajare 

interioară și exterioară a corpurilor de construcții C1 + C2 va deveni DALI“, și restul 

titlului rămâne. Deci practic la început se pune cuvântul DALI ca să fie corect. Deci rog 

pe domnul director ca la acest rând să menționeze acest amendament și să o votăm cu 

numele corect. Mulțumesc!  

Dl. consilier Papuc: - De acord.  

Dl. consilier Pápai: - Domnule președinte, puteți consemna, vă rog, că eu mă 

abțin la punctul acesta? 

Dl. consilier Papuc: - da, consemnăm.  

Dl. consilier Pescar: -  Am două amendamente aici, pe care aș vrea să le 

citesc. 1. Prin Hotărârea Consiliului Județean numărul 227/15.12.22, municipiului 

Târgu Mureș i-a fost repartizată suma de 8.840.000,26 lei, reprezentând impozit pe venit 

încasat suplimentar din defalcări. Propun cuprinderea sumei respective la capitolul 

54.02 Alte servicii publice generale în rezervă bugetară. Și 2, le citesc pe amândouă 

acuma da, ok. În baza adresei numărul 467963 din 19.12.2022 2 emisă de către 

Ministerul Finanțelor pentru municipiul Târgu-Mureș a fost repartizată suma de 

576.000 lei, reprezentând sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru 

echilibrarea bugetelor locale, aferentă finanțării gratuității acordate elevilor din 

învățământul preuniversitar acreditat autorizat pentru transportul local. Propun 
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cuprinderea sumei de mai sus la capitolul 84.02. Transporturi - Subvenții pentru 

transportul local. 

Dl. consilier Papuc: - Așa. Bun, mai sunt niște amendamente care s-au 

discutat în comisii, și anume Comisia pentru buget are așa. Anexa 2.4 investiții, poziția 

C 151 SF Construcție, sală de sport și internat Școala 7 se redenumește, se alocă din 

credite bugetare 200.000 valoare totală. Nu se aude? Nu mai am voce. În Comisia de 

buget, Anexa 2 4 Investiții, poziția 151 SF a construcției sală de sport și internat, Școala 

7 se redenumește și se realocă prin credite bugetare 200.000 valoare totală, suma de 

190.000  Rezerva bugetară. Iar la poziția sus amintită devin credite bugetare 10.000 și 

se suplimentează la credite de angajament la valoarea de 340.000. 

 Comisia de Cultură solicită realocarea sumei de 125.000 necesar pentru 

achiziția a 10 table inteligente din fondul de rezervă. Comisia juridică: se solicită 

includerea unui nou obiectiv de investiție, și anume un SF de mansardare Școala 

Gimnazială Alexandru Ioan Cuza, valoarea totală 300.000, din care 10.000 credite 

bugetare și restul pe credite angajament și realocare din rezerva bugetară. Acestea sunt 

amendamentele care au, care sunt din comisii. După aceea, există amendamentul 

domnului Berecki. Deci să aveți în vedere, când ajungeți să le citiți în această ordine. 

Domnul Maior, vă rog. 

Dl. consilier Maior: - nu am nimica. De acord cu toate amendamentele, de 

acord cu hotărârea. Vreau să fac o mică paranteză vizavi de Bolyai, că mi-am adus 

aminte acuma cât ați spus. Repet, nu am nimic, pot să aloce bani, n-am nicio problemă, 

o votez pentru. Am fost între oamenii care am fost de acord și când s-a făcut renovarea 

și l-am ajutat atunci, pe vremea aceea, pe domnul director, poate că mai ține minte. Are 

o promisiune făcută față de mine, și dânsul și domnul primar. Da, domnul primar cred 

că a uitat. L-am rugat cu fațada de la Bolyai să o readucă la forma inițială. A dat 

declarație că o readuce, că va fi,  nu vreau să fac nici circ. Sunteți și la sărbători. Îl rog 

mult, doar să se țină de promisiuni și pe domnul director de acolo și pe domnul primar. 

Știți la ce mă refer, nu mai intru în detalii. În rest, de acord cu orice bani care i-ați 

propus.  

Dl. consilier Papuc: - domn director, vă rog.  Doar influențele, doar 

influențele să le citiți. Nu mai citiți toată povestea. Influențele, ...., că sunt pozitive, 

direct cu influențele.  Ba da. Ba da, dar după aceea citim influențele și amendamentele 

din comisii prima dată și după  aceea amendamentul d-lui Berecki. Asta am spus. Păi 

da. Da, așa e amendamentele.  

D-na consilier Frunda:  - Mai departe eu aș propune ca după ce procedăm la 

votul materialului original, să votăm amendamentele pe rând, după care să trecem la 

materialul final.  

Dl. consilier Papuc: - Corect.  

Dl. director Crăciun: - Propunerea de rectificare de buget - varianta inițială.  

Se aprobă rectificarea bugetului local a unității administrativ teritoriale 

Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022, în sumă de 679.164.000 lei, la partea de venituri, 

și în sumă de 707.234.000 lei la partea de cheltuieli, conform anexei numărul 1, 



54 
 

respectiv pe secțiunea de funcționare, în sumă de 462.613.000 lei - Anexa numărul 1/SF 

și secțiunea de dezvoltare în sumă de 216.551.000 lei la partea de venituri, și în sumă 

de 244.621.000 lei la partea de cheltuieli, conform anexei numărul 1/SD. Varianta 

inițială fără amendamente.  

Cine este pentru? -  

Cine este împotrivă? – 10 voturi 

Cine se abține? – 7 voturi 

Acum supuneți la vot amendamentele.  Cel cu ....  

Dl. consilier Papuc: - Îl știm. Bun. Amendamentul comisiei de buget. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Amendamentul Comisiei de cultură.  

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Și amendamentul Comisiei juridice.  

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Amendamentul d-lui Berecki. 

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

 Si amendamentul d-lui Pescar. Domnul Mureșan, domnul Pescar. Acum, 

domnul Pescar, avem două amendamente.  Așa e în viață!  

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

Domnul Mureșan. Bun, purcedeți! 

Dl. director Crăciun: - Se aprobă rectificarea bugetului local al unității 

administrativ teritoriale municipiul Târgu-Mureș pe anul 2022, în sumă de 679.748.840 

lei, la partea de venituri  și în sumă de 707.818.840 lei la partea de cheltuieli, conform 

anexei numărul 1, respectiv pe secțiunea de funcționare, în sumă de 463.252.840 lei, 

anexa numărul 1/SF și secțiunea de dezvoltare în sumă de 216.496.000  lei la partea de 

venituri și în sumă de 244.566.000 lei la partea de cheltuieli, conform anexei nr. 1/SD. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 12 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

Linia 1.  Buget rectificat 679.748.840. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  
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Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 2.  Buget rectificat 398.618.833. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 24. Buget rectificat 60.854.000. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 89. Buget rectificat 707.818.842. 

 Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia. 91. Buget rectificat 112.214.000 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 92. Buget rectificat 236.244.000  lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 95. Buget rectificat 36.131 mii lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 98.  Buget rectificat 917.840 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 103. Buget  rectificat 3.546.000 lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 107. Buget rectificat 24.203.000 lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 112. Buget rectificat 174.644.000 lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 120. Bugetul rectificat 36.458.000 lei.  
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Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 128. Buget rectificat 69.922.000  lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 161 Buget rectificat 16.612.840.  

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

 Linia 174. Buget rectificat 917.840 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 201. Buget rectificat 105.574.000 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 273. Buget rectificat 57.349.000 lei.  

Cine este pentru? – 12 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot  (Mureșan A.) 

(Nu au votat d-nii consilieri Maior C., Moldovan C., Kakassy B., György A.) 

Linia 294. Buget rectificat 4.903.000 lei. 

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.)  

Linia 296 . Buget rectificat 30.047.000 lei.  

Cine este pentru? – 13 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 298. Buget rectificat 1.055.000 lei.  

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 300 Buget rectificat 660.000 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 301. Buget rectificat 19.468.000 lei.  

Cine este pentru? – 15 voturi 



57 
 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia  303. Buget rectificat 96.604.000 lei.  

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 323. Buget rectificat 17.374.00  lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

 Linia 354 Buget rectificat 227.653.000 lei.  

Cine este pentru? – 14 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 1 vot (Mureșan A.) 

Linia 381. Buget rectificat 163.356.000 lei. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? –  

(Nu a votat dl. Mureșan A.) 

 Art.  3. Se aprobă detalierea cheltuielilor bugetului local al unității 

administrativ teritoriale Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022, conform Anexei nr. 2.  

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

Art. 4. Se aprobă cheltuielile privind reparațiile curente ale bugetului local al 

Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022, în sumă de 

64.281.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 54.858.000,00 lei - credite de 

angajament multianuale, conform Anexei nr. 2/1, pe fiecare capitol și subcapitol 

bugetar. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

(Nu a votat d-na Frunda C.) 

Art. 5. Se aprobă proiectele din fonduri externe nerambursabile ale Unității 

Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş finanțate din bugetul local, pe anul 

2022 în sumă de 174.644.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 549.786.088,00 lei - 

credite de angajament multianuale, conform Anexei nr. 2/3. 

Cine este pentru? – 15 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

(Nu a votat d-na Frunda C.) 

Art. 6. Se aprobă programul de investiții publice, finanțate din bugetul local 

al Unității Administrativ Teritoriale - Municipiul Târgu Mureş pe anul 2022, în sumă 
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de 69.922.000,00 lei – credite bugetare,  respectiv 162.015.700,00 lei - credite de 

angajament multianuale, conform Anexei nr. 2/4. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

 Art. 7. Se aprobă bugetul activităților și instituțiilor finanțate integral sau 

parțial din venituri proprii ale Unității Administrativ Teritoriale – Municipiul Târgu 

Mureș pe anul 2022, în sumă de 31.363.503,00 lei, conform Anexelor nr. 3 și 4, 

respectiv pe secțiuni conform Anexelor nr. 3/SF și 3/SD. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

Art. 1. Se aprobă rectificarea bugetului Unității Administrativ Teritoriale – 

Municipiul Târgu Mureș pe anul 2022, conform Anexelor nr. 1, 1/SF, 1/SD, 2, 2/3, 2/4, 

3, 3/SF, 3/SD și 4 care fac parte integrantă din prezenta hotărâre. 

Cine este pentru? – 16 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi (Mureșan A., Pápai L.) 

La dorința domnului președinte, vă supun spre aprobare în integralitate 

hotărârea.  

Cine este pentru? – 17 voturi 

Cine este împotrivă? –  

Cine se abține? – 2 voturi  (Mureșan A., Pápai L.) 

Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru și 2 voturi  abținere. 

 

Regim de urgență 1 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre  privind aprobarea proiectului de buget necesar începerii 

activității Centrul de Cultură și Artă Târgu-Mureș. 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. Nu votați, că s-a înscris cineva acum. Mă 

iertați, opriți, domnul Șarlea. N-am văzut.  

Dl. consilier Șarlea: -  O întrebare ne poate spune doamna director care a fost 

bugetul inițial, că nu îl mai știu de când am votat? De s-a rectificat la 20 de milioane. 

Dl. consilier Papuc: -  Cât a avut SPUM-ul înainte de buget. A plecat doamna 

director economic. Îmi spuneți dumneavoastră, nu știți? Cam 19 a zi  doamna director. 

Dl. consilier Șarlea: -  Ok. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Kiss, vă rog. 

Dl. consilier Kiss: -  Mulțumesc. Domnule președinte, la punctul 7 figurează 

fântână arteziană, proiectare și execuție 600.000 de lei în conceperea bugetului. Acuma, 

dacă s-a amânat si va veni un alt material. Și-l aprobăm noi acum, așa, la 600.000. Dar 

credeți că va fi mai ieftin? Adică eu am în buget 600.000. Nu am fost mulțumit cu cinci 

sute și, adică mergem în sus sau în jos? 

Dl. consilier Papuc: -  Dar nu așa se pune problema domnul Kiss. 

Dl. consilier Kiss: -  Eu așa o pun. 
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Dl. consilier Papuc: -  N-am votat indicatorii trebuie trecuți în buget, 

indicatorii. Dacă se face altă formă atunci când votăm, indicatorii se modifică și în 

buget. 

Dl. consilier Kiss: -  Ok. Mulțumesc. 

Dl. consilier Papuc: -  Înțelegeți? Oricum, neavând votați indicatorii tehnico-

economici, procedura de licitație nu poate porni. Domnul György vă rog.  

Dl. consilier György: -  Da, voiam sa zic că ei au nevoie de buget ca să poată 

să funcționeze pe a douăsprezecea parte la începutul anului viitor, până la aprobarea 

noului buget. Ca sa îi răspund la domnul Kiss. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Kiss, vă rog, la replică. 

Dl. consilier Kiss: -  Mulțumesc. Așa pe scurt, încă o dată demonstrăm că 

oricum nu suntem buni ca administratori de imobile, fiindcă văd așa reabilitarea 

acoperiș strada Margaretelor 800 de mii de lei. Nu trebuie să-ți cadă acoperișul în cap. 

Reabilitare sală de dans, infiltrații de apă prin acoperiș și distrugerea în totalitate a 

sălilor de dans la Casa Tineretului. Din nou. Nu trebuie să-ți cadă acoperișul în cap. Și 

ar mai fi. Și acuma mai este o altă. Așa avea o altă. Să mă lămurească eventual doamna 

director. La corpul  F expertiză și studiu de fezabilitate, dacă cheltuim 300 000 ca să 

stabilim dacă o posibilitate de folosire a structurii existente și proiectarea unui nou 

obiectiv care să se încadreze în cetatea medievală. Deci este acea construcție din cetate, 

din termopan și lemn. Acuma chiar trebuie să cheltuim 300 de mii să stabilim că îi bună 

sau nu-i bună? Mulțumesc. 

Dna. director Vary: -  Este o sumă pusă în buget care se va cheltui sau nu. 

Ideea este că, clădirea este în stare avansată de degradare și de sus curge apă și de jos 

se infiltrează apă inclusiv în rețeaua electrică. Inclusiv rețeaua electrică este 

compromisă, partea de canalizare este compromisă. Deci clădirea este, nu corpul F  mi 

ați zis. Acum discutăm de cupolă, ca să zic așa. Cupola din cetate. Așa. Casa Tineretului 

asta e altă poveste acolo, de cupolă. Ok. 

Dl. consilier Papuc: -  Domnul Maior. 

Dna. director Vary: -  Deci SF-ul conține deja foarte multe, deja ai practic 

parte din plan. Dacă ai SF-ul făcut. De asta ne-au zis că costă atât. Cel puțin mie așa mi 

s-a spus. 

Dl. consilier Maior: -  Azi, mâine o să ne coste SF-urile mai scump ca și 

lucrările. E bine, nu vreau să fiu rău, mie mi se pare un material adus, încropit peste 

noapte. Dacă adunați tot bugetul de acolo, o să ajungeți la faimoasa sumă sau frumoasa 

sumă de 20 de milioane. Mie mi se pare, cum să va zic ceva. Am stat ieri jos, am făcut 

materialul, l-am prezentat astăzi în regim de urgență 300.000 pentru studiu. De ce nu 

dați a Bolyai 300.000 să facă nu știu, dar nu mai ai ce să-i dai săracul a adus toți banii 

de-afară și s-a făcut totul, da la altceva. Chiar așa am ajuns să dăm pe studii 350.000 ca 

să vină nu știu cine să ne spună că plouă. Uite, aici e domnul proiectant ne poate spune, 

arhitect. Nici nu mai mă abțin că suntem, suntem în, suntem, să le dea Dumnezeu 

sănătate. Votați-le ce vreți!  
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Dl. consilier Papuc: -  Domnul Șarlea ,vă rog!  

Dl. consilier Șarlea: -  Deci este vorba de aceeași structură care o avea vreo 

50 de metri pătrați? Aceea structură care are vreo 50 de metri pătrați așa? Domul ăla 

sau cum se numește? Păi și daca îi dați 50.000 de lei ar trebui să fie prea mult. Nu vă 

supărați, adică eu cred că se putea face un studiu de piață. Sunt. Este cumva declarat 

monument? Nu. Deci nu trebuie un expert tehnic acreditat de monument de Ministerul 

Culturii. Deci o expertiză 5.000 de lei și 10.000 de euro SF-ul de reabilitare, că 

reabilitezi. Era bine că materialele, că așa zicem noi de obicei să le. Bine. 

Dl. consilier Papuc: -  Sunt amendamente? Există amendamente sau ce? 

Dl. consilier Șarlea: -  Am eu amendament atunci na!  

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog . 

Dl. consilier Șarlea: -  Deci să modificăm suma de la 297.500 la nu știu 

60.000 ca să fie cincizeci plus TVA.  

Dl. consilier Papuc: -  Ok. Este un amendament. Domnul Maior. 

Dl. consilier Maior: -  Ca să nu fiu prea drastic. Așa să nu, că am văzut că 

domnul a redus 80 la sută. Eu aș zice să reducem bugetul cu 50 la sută din ce ni s-a 

propus, urmând ca în ianuarie oricum să vină cu un buget nou și să reanalizăm. Eu cred 

că sumele de acolo sunt suficiente să și le treacă unde vor ei jumătate din suma aia mare 

pe care o au. Cum credeți dumneavoastră. Eu asta propun.  

Dl. consilier Papuc: -  Doamna director? La tot. Vă rog. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Cheltuielile de funcționare și de servicii, de personal 

ca să putem să funcționăm ca a douăsprezecea parte. La investiții se poate reduce. Ca 

să putem să funcționăm, nouă ne trebuie cheltuielile de funcționare. Acuma, da. 

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog, domnul Kiss. 

Dl. consilier Kiss: -  Doamna directoare la , de la obiectele de care s-au 

punctele cele necesare, reparații ,la funcționare și lăsați exact așa cum ați spus 

dumneavoastră, restul pe viitor, de cele chiar neapărat necesare. La ce sumă ar fi necesar 

să nu stabilim noi din pix că dumneavoastră, care sunteți acolo în exploatare, știți mai 

bine decât noi. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Avem cheltuielile de personal care trebuie să le 

avem. 3.844.000 sunt calculate de către serviciul personal la 49 de persoane și avem 

bunuri și servicii sau cheltuielile de funcționare 6.639.079. Probabil că vom putea 

funcționa așa 4 cu 7. Deci 13 milioane 454 sunt cheltuieli de funcționare, ca să putem 

să funcționăm. Pentru că se ia a 12-a parte, știți, și din cauza asta. 

Dl. consilier Papuc: -  Am înțeles , domnul Jakab, vă rog. 

Dl. consilier Jakab: -  Spuneți-mi, vă rog frumos să nu facem tururi degeaba. 

Sumele acestea nu au fost incluse în bugetul mare pe care, în rectificare? Astăzi bugetul 

municipiului pe care l-am votat. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Nu. Ăsta e bugetul pentru noua direcție. 

Dl. consilier Papuc: -  Care este în subordinea consiliului local, sigur că unele 

cheltuieli se regăsesc și în bugetul orașului.  



61 
 

Dl. consilier Jakab: -  Am înțeles. Mulțumesc 

Dl. consilier Papuc: -  Numai că ei au nevoie de, fiind ordonator terțiar de 

credite și atunci au  nevoie de o fișă separată. Ca direcție. Nu mai intră cheltuieli de 

personal și.  

Dl. consilier Maior: -  Ca propunere, domnul președinte, rămâne ce a spus 

doamna Zenovia, cheltuielile cu personalul și serviciile iar în ceea ce înseamnă 

investițiile, haideți să reducem la jumătate și să-i votăm bugetul. Și vedem în primăvară 

cu ce o să mai vină. Mergeți pe minim 

Dl. consilier Papuc: -  Eu nu înțeleg, eu nu înțeleg discuția, a spus că are 19 

milioane acuma buget și acum are 20. Buget pe care l-am votat. Deci toate obiectivele 

de investiții, toate cheltuielile materiale, toate cheltuielile cu salariile, toate cheltuielile 

cu bunuri și servicii. Sunt 19 azi, azi si merg cu milionul. Asta e discuția? Nu înțeleg 

care e problema. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Nu vom folosi nimic decât o a 12-a parte. 

Dl. consilier Papuc: -  Oricum, licitații nu se fac anul acesta. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Acuma ar trebui sa-l recalculez, durează, fiecare 

sumă . 

Dl. consilier Papuc: -  După aceea putem rectifica, putem vedea, putem 

elimina. Întotdeauna am spus că rolul, rolul, rolul, consiliul local este să elimine 

obiective de investiții și cheltuieli, să elimine linii bugetare, că dacă elimină linii 

bugetare, atunci o obligă ordonatorul de credite să execute și să licitezi exact ce ai tu 

voie. Dacă lași 10 000 și pe credit de angajament încă o sută de mii. Atunci ordonatorul 

de credite poate hotărî unde pornește licitația. Dar dacă nu-i dă posibilitatea asta nu 

poate hotărî. Și atunci va trebui să execute exact ce ai votat tu. Și atunci ideea este 

eliminarea limitelor bugetare, nu lăsarea unor sume pe credite de angajament și pe 

credite bugetare, pentru că atunci poate să înceapă licitația. Și atunci bugetul este 

nerealist și se execută 60% Bun, la vot, domnul Șarlea vă rog.  

Dl. consilier Șarlea: -  Eu nu mai vreau să întreb obiecte de patrimoniu, 

obiecte de artă, astea ce reprezintă și dacă le-ați luat deja sau? 

Dna. director Vary: -  În special obiectele de patrimoniu sunt tablouri sau 

obiecte de orfevrărie care vor fi integrate într-un muzeu al cetății, într-un muzeu 

permanent al cetății. Și sunt achizițiile de anul ăsta. Despre alea vorbim? Trebuie 

achitate încă, dar sunt în curs. Acuma, eu am vorbit de bugetul de anul ăsta, dar noi 

vorbim de anul viitor, care oricum Cuprinde sumele neachitate. 

Dl. consilier Papuc: -  Nu, cred că a plecat. 

Dna. Șagău Zenovia : -  Am înțeles că preluăm contractele. 

Dl. consilier Papuc: -  Se preiau pe ea. 

Dl. consilier Șarlea: -  Dacă îmi permiteți,. 

Dl. consilier Papuc: -  Vă rog . 

Dl. consilier Șarlea: -  Și primăria funcționează 1 pe 12, începând din 

ianuarie. Da de unde are banii ăia? Din taxele și impozitele pe care le plătesc cetățenii 
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și SPUMU-ul încasează taxe și impozite și taxe, pardon. Deci SPUMU-ul are din ce să 

funcționeze sau? 

Dl. consilier Papuc: -  SPUM-ul de la 1 ianuarie nu mai există. 

Dl. consilier Șarlea: -  Acum am votat niște taxe. 

Dl. consilier Papuc: -  Nu, nu, nu mai există, deci nu mai există Serviciul 

Public de Utilități Municipale de la 1 ianuarie nu mai există această instituție 

subordonată din aparat, ei sunt direcție ,cu personalitate juridică de la 1 ianuarie. 

Dl. consilier Șarlea: -  Ah , deci devine direcți,  spuneți așa.  

Dl. consilier Papuc: -  Asta am zis. Deci noi votăm bugetul, direcție care de 

la 1 ianuarie va funcționa. Eu zic ca putem vota, la vot varianta inițială. 

Cine este pentru? - 10 voturi  

Cine este împotrivă? –  2 voturi (dl. Kiss, dl. Pescar) 

Cine este abținere? –   8 voturi (6 în sală), (dl Mureșan, dl. György ,dl. Maior, 

dl. Moldovan, dl. Pui, dl. Șarlea) 

Suciu - abținere, Szabo- abținere (online) 

Hotărârea nu a fost adoptată. 

 

Dl. consilier Papuc: - În online? Cineva mai este. N-am auzit. Abținere, 

Abținere. Amendamentele. Amendamentul, nu a fost de fapt, niciun amendament. A 

fost doar cu cheltuielile de personal și funcționare. Vreau sa știu care e procedura, care 

e procedura prin care, prin care eu votez numai două capitole, practic bugetare, 

cheltuielile cu salariile și cheltuielile de funcționare.  

Dl. consilier Șarlea: -  Doamna secretară , nu ne ajută și pe noi ca să știm și 

noi? 

Dl. consilier Papuc: -  Nu, eu vă spun că nu e în regulă ,vă spun că nu e în 

regulă, cum o face hotărârea că hotărârea sună așa. Stați că vă citesc. Unde-i. Zice așa: 

„Se aprobă  proiectului de buget aferent Centrului de Cultură și Artă Târgu Mureș în 

suma de 20 de milioane, conform Anexei 1, respectiv Anexa 2 și Anexei 3.” Atât. Altă 

hotărâre. Cum facem? Eu zic că nu mai avem ce  să-i facem și o votăm. Sau vă spun, o 

stricăm, o stricăm, o stricăm dacă, a picat, lăsați-o până mâine că e moartă. Sunt de 

acord cu orice...da... Dar nu lăsați-o așa, lăsați-o așa că e mai bine așa. 

 

Regim de urgență 2 din ordinea de zi   

Proiect de hotărâre privind atestarea apartenenței la domeniul public a 

municipiului Târgu-Mureș  a terenului situat în zona Parângului în suprafață de 1872 de 

metri pătrați . 

Dl. consilier Papuc: -  La vot. 

Cine este pentru? - 19 voturi (17 voturi în sală) 

Cine este împotrivă? –   

Cine este abținere? –   1 vot (dl. Mureșan) 

Suciu -pentru, Szabo- pentru ( online) 
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Hotărârea  a fost adoptată. 

 

Diverse 

Dl. consilier Papuc: -  Ok, la diverse ?Oh! Domnul Mureșan, domnul Tamási 

și domnul Moldovan, domnul Mureșan vă rog. 

Dl. consilier Mureșan: -  Dacă îmi permiteți am o interpelare. Deci foarte pe 

scurt citesc din Legea 544 din 2001 privind liberul acces la informații de interes public, 

fiecare autoritate sau instituție publică are obligația să comunice din oficiu următoarele 

informații de interes public: a)actele normative care reglementează organizarea și 

funcționarea autorității sau instituției publice; b)structura organizatorică, atribuțiile 

departamentelor, programul de funcționare, programul de audiență al autorității sau 

instituției publice, c) numele și prenumele persoanelor din conducerea autorității sau 

instituției publice și a funcționarului responsabil cu funcționarea informațiilor publice; 

d) coordonatele de contact ale autorității sau instituției publice respectiv denumire, 

sediu, număr de telefon, fax, adresă de email și adresa paginii de internet; e) sursele 

financiare, bugetul și bilanțul contabil; f)  programele și strategiile proprii; g) lista 

cuprinzând documentele de interes public; ). lista cuprinzând categoriile de documente 

produse și sau gestionate potrivit legii și i) modalitățile de contestare a deciziei 

autorității. Deci , am citit din Legea accesului la informațiile publice, pe site-ul Clubului 

Sportiv Municipal Mureș nu se găsesc nici una dintre aceste informații. Nu doresc să 

mi se dea mie personal aceste informații, doresc ca , Clubul Sportiv Municipal să pună 

aceste informații pe site cum cere legea, să intre în legalitate și când acest lucru se 

întâmplă să fiu informat și eu ca răspuns la interpelare. Mulțumesc . 

Dl. consilier Tamási : - Mulțumesc. Acum cam 1 lună ,la mijlocul lui 

noiembrie a fost jurizate proiectele de învățământ eu mă așteptam să fie adus un proiect 

de hotărâre ca să votăm aceste proiecte pentru că până nu se contractează nu se fac 

activitățile din ianuarie și rog să se urgenteze procedura de a aduce H.C.L. în fața 

consiliului local. 

Dl consilier Papuc: - Domnul Moldovan. 

Dl consilier Moldovan: - Mulțumesc domnule președinte, stimați colegi, prin 

grija secretariatului solicit o informație din partea conducerii Aquaserv, să mi se 

transmită temeiul legal privind majorarea prețului la apa potabilă și canal în Târgu 

Mureș începând cu luna noiembrie 2022 cu aproximativ 50%, adică de la 8,09 la 

11,91.Deci care este temeiul legal privind această majorare? Aș mai fi avut și o altă 

întrebare pentru domnul primar, din păcate nu mai este, îi rezerv dreptul să i-o adresez 

când domnia sa este prezent, profit de aceasta ocazie, ca la sfârșit de an, în preajma 

sărbătorilor creștine probabil că mâine la ședință dacă va fi domnul primar o să i-o 

adresez, cum spuneam, profit de faptul să le transmit cetățenilor municipiului nostru la 

sfârșit de an ți în preajma sărbătorilor creștine sărbători binecuvântate cu sănătate 

bucurie alături de cei dragi și un călduros La mulți ani! Mulțumesc! 

Dl consilier Papuc: - Mulțumim la fel, domnul Maior. 
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Dl consilier Maior: - Trei interpelări scurte, le-am primit. Prima, i-aș ruga pe 

cei de la C.S.M. să-mi spună de ce nu s-au făcut plățile? Avem un sportiv care a luat 

medalii naționale, internaționale, Molnai îl cheamă, sper să reușească să-i facă plata 

acum dacă tot ați votat suma asta mare de bani și să nu mai avem probleme. Asta a fost 

prima. A doua  , în data de 27 august v-am făcut o interpelare și v-am cerut ca să mi se 

spună, atunci a făcut și domnul Pápai, (se pare că a lăsat-o moartă, ca de obicei sau 

poate el a primit, să nu vorbesc prostii) a legalității unei alocări directe și aici vorbesc 

de parteneriatul pe care l-ați votat în ședința de îndată în data de 9 august în ceea ce 

privește turul cicliștilor și o să vă aduc aminte din nou: cheltuieli cazare 30 mii, 

cheltuieli masă 20 mii, cheltuieli producție publicitară 50, deci ați votat 100 de mii de 

Ron, ad-hoc. Nu mai vreau să intru că e sărbătoare și doamnei Laura Novac care-i 

secretarul general. Ce mă întristează este faptul că au trecut aproape 3 luni de zile și nu 

am primit răspuns, sper, eu nu cred că au făcut vreo prostie cei din primărie, dar în 

momentul în care trec 3 luni și nu primești răspuns chiar îți pui un semn de întrebare, 

zici mă hai să vedem ,oare așa o fi sau n-o fi așa, poate că s-a greșit, poate nu s-a greșit. 

Dar dacă s-a greșit și s-au dat banii, pentru că pe toate site-urile apărea pe data de 8 că 

a început și noi în data de 8 am dat banii, atunci au o problemă cei din primărie, nu mă 

mai leg de domnul primar să nu ziceți că sunt băiat rău. Deci, solicit explicații legate de 

aceste greșeli, dacă sunt greșeli ,iar în ceea ce privește comparația v-am făcut-o și atunci 

și v-o fac și acum, Asociației Șansă Competițională. Mi-ar fi plăcut ca cel puțin să fi 

avut bunul simț cei de la comisii să fi spus domnule, ok, pe x l-am dat la o parte, l-am 

scos de la comisii, dar haideți să vedem dacă nu putem intra într-un parteneriat cu el 

direct. Mi se pare de bun simț ce trebuia să fie. Bun și ultima, aici am o rugăminte, 

doamna secretar. Aici am o rugăminte doamnei secretar și cred că cu toții veți fi în 

asentimentul meu. Haideți, doamnă, pregătită la ședință! Nu-i normal si pe taxe și pe 

tot. Tot ce am discutat noi am discutat numai pe lege.  N-ați intervenit cu nimic. De 

patru ori v-o spus viceprimarul haideți să ascultăm ce spune doamna secretar. Ați stat 

ascunsă acolo, cred că nici curaj nu aveți să apăsați butonul. Haideți doamnă pregătită! 

Și vă mai rog mâine un lucru. Mâine o să fie o ședință grea, o să vedeți Pregătiți-vă 

doamnă! Citiți materiale și haideți cu ele, nu le semnați doar ca să le semnați, pentru că 

secretarul este cel care dă viza de legalitate și el ne spune ce trebuie să facem. Nici eu, 

nici președintele, nici viceprimarii. Secretarul este cel care până la urmă răspunde. Noi 

o să răspundem în fața justiției dacă facem prostii.  Eu n-aș putea să fiu secretar de 

primărie și să stau ascuns toată ședința v-am cerut și în ședința trecută. Domnule, aveți 

un angajat aici din bani publici. Mi-ați trimis o, un, o batjocură de răspuns la Mark 

Hermann Christian. Dacă este angajat cu acte, ce acte? Și mi-ați trimis că nu puteți, ce 

nu puteți, doamnă, pe banii contribuabilului, pe banii pe care îi plătește primăria. Să ne 

spuneți pe ce postare? Cu ce se ocupă? Unde-i biroul? Cu ce acte a intrat în primărie? 

Dumneavoastră chiar trăiți în altă lume? Aștept mâine cele trei interpelări, plus cea a 

domnului Mark Hermann Christian. Poate veți reuși. Chiar nu vreau să mă cert mâine 

cu dumneavoastră. Mulțumesc mult. 
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Dl. consilier Papuc: - Doamna Frunda, vă rog. 

Dna. consilier Frunda: - Mulțumesc domnule președinte. Stimați colegi, eu 

înțeleg că am început campania a început, suntem în mare atmosferă de pregătire pentru 

2024, dar stilul acesta pe care l-am văzut astăzi este de nedescris. Și așa ceva nu știu 

dacă s-a mai întâmplat în Consiliul Local Târgu-Mureș, dar dacă s-a întâmplat, este 

foarte trist și vă nu știu. Vă cer. Vă cer să începeți să învățați cum se comportă în astfel 

de locuri și v-aș ruga, domnul președinte, ca de acum încolo să aplicăm prevederile 

Codului Administrativ privind sancționarea unor astfel de comportamente. În altă 

ordine de idei, aș dori să vă urez Crăciun fericit și Sărbători fericite, pentru că totuși, în 

patru zile este Sfânta Sărbătoare de Crăciun și vă doresc să ne calmăm cu toții și să ne 

pregătim de anul viitor, pentru că avem multe de făcut, avem multe planuri și avem 

multe proiecte.  

Dl. consilier Papuc: - Mulțumesc și eu , domnul Venczi. 

Dl. consilier Venczi: - Bună seara. Cu toate că astăzi, la unele puncte chiar 

m-am simțit ca în comunitatea de unde provin, eu sper că institutul acesta și clădirea 

aceasta nu ar trebui să ajungă în situația în care. Da, pe lângă asta, în numele comunității 

de romi, vă doresc un Crăciun fericit și un An Nou fericit și o mai bună colaborare noi 

între noi și să construim municipiul și să avem străzi, să avem piste de biciclete și să 

avem toate cele pe care ni le însușim și ni le dorim ca să avem un nou început în Târgu 

Mureș.  

Dl. consilier Papuc: - Ne mai întâlnim și mâine domnul Venczi. Altcineva? 

Hai că mai stăm. Dacă nu, declar ședința ordinară de astăzi. Nu știu cum va convoca 

domnul primar, dar am văzut că a anunțat că a reziliat contractul cu Brantner pe stradal 

și va convoca mâine o ședință. 

 

Dl. consilier Papuc Sergiu Vasile -președinte de ședință  ___________ 

 

p. Secretar general al Municipiului Târgu Mureș_________________ 

 

  

 

 

 

 

 

 

 


